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Május 1-jén délután sportöltözõt avat-
tunk. Az eseményt a sportbarátok, a sporto-
lók, a város lakossága is nagyon várta. Ta-
valy júniusban bontással
kezdõdött a létesítmény
korszerûsítése, ám hamar
kiderült, az épület komo-
lyabb beavatkozást igé-
nyel, mint amire számítot-
tak. A 16 milliós értéket
képviselõ sportlétesítmény
5,6 millió forintos pályáza-
ti forrásból, 2,6 millió fo-
rintot kitevõ önkormányza-
ti támogatással és a helyi
vállalkozók jelentõs hoz-
zájárulásával, segítségével
valósult meg. A létesít-
mény sportöltözõket, egy

parányi irodát, bírói öltözõt, korszerû vizes-
blokkot, gépészeti részt foglal magában.

(Folytatás a 18. oldalon)

Sportöltözõt avattunk

Május 20-án délután a Vasvári Zeneiskola fo-
gadta az olasz testvérváros, Cordenons küldött-
ségét. Az Udine mellett fekvõ észak-olasz kisvá-
ros Filarmonica di Cordenons fúvószenekarát
Szabó Zoltán, a háromnapos zenei rendezvény
fõ szervezõje hívta meg Vasvárra. Aküldöttséget
Riccardo del Pupp úr, Cordenons polgármestere
vezette. Mint ismert, a testvérvárosi kapcsolat a
vasvári Elettronica Hungary Kft. ügyvezetõje,

Giorgio Bellinazzi ügyvezetõ igazgató kezde-
ményezésére jött létre. A két település által meg-
kötött testvérvárosi szerzõdés kihangsúlyozta,
hogy e kapcsolatnak elsõsorban a sport, a kultú-
ra, a zenei élet terén kell szövõdnie, és erõsíteni
kell a civil szervezetek közötti kapcsolatterem-
tést. Ennek köszönhetõ a mostani látogatás is,
amelynek keretében az olasz városka fúvószene-
karának baráti látogatását nagy várakozás elõzte
meg Vasváron. A találkozó a �Zene határok nél-
kül� elnevezést kapta, melynek lebonyolítását a
Vasvári Zeneiskola vállalta Szabó Zoltán igaz-
gató vezetésével. 

Pénteken este Vasváron a fõtéren a két te-
lepülés polgármestere, Riccardo del Pupp úr
és Németh Zsolt úr köszöntötte a résztvevõ-
ket. Vasvár polgármestere hangsúlyozta: �A
zene az emberiség egyetemes nyelve, így a két
város a közös hangot könnyen megtalálta. A
mûvészt az különbözteti meg a szórakoztató-
tól, hogy a mûvész mindig elégedetlen a pro-
dukciójával, s ez mind jobb és színvonalasabb
teljesítményre ösztönzi. A cordenonsi zené-
szeknek pedig azt kívánta, hogy legyenek elé-
gedettek, hisz kiválóan játszottak. S reméli,
nem csak Vasvár történelmi múltjával ismer-
kednek meg, de az itt élõk híres vendégszere-
tetével is.�

(Folytatás a 2. oldalon)

Zene határok nélkül

Búcsúi mise
Nagymákfán

Június 5-én, vasárnap 10.30-kor
lesz a búcsúi szentmise

a nagymákfai iskolakápolnában.

Gálamûsor
a Kardosban

Minden érdeklõdõt szeretettel várunk az is-
kola aulájában 2005. május 27-én 17 órakor a
Vasvári Gyermekekért Alapítvány hagyomá-
nyos gálamûsorára.

Közremûködnek az iskola tanulói.

Megjelenés
Tisztelt Olvasók! Lapunk legközelebb jú-

nius 29-én szerdán jelenik meg. Lapzárta júni-
us 21-én lesz. Hirdetéseket, olvasói leveleket
szerkesztõségünk címére, Vasvár, Alkotmány
út 1. a lapzárta napján déli 12 óráig juttathat-
nak el. E határidõn túl anyagokat nem tudunk
fogadni.

Tisztelettel: Szerkesztõség

Hõsök
napja

Megemlékezés, fõhajtás május 29-
én vasárnap 11 órakor a 9 órai szent-
misét követõen a II. Világháborús Hõsi
Emlékmûnél.

Beszédet mond Kovács Lászlóné in-
tézményvezetõ.

A vasvári megemlékezést követõen
kb. 11.45-kor koszorút helyezünk el és
fõhajtással tisztelgünk a kismákfai,
majd ezt követõen a nagymákfai hõsi
emlékmûnél.

Minden megemlékezõt szeretettel
vár Vasvár Város Önkormányzata.
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Május hetedikén ragyogó kirándulóidõ
várta azokat a gyaloglókat, akik nekivágtak a
Vasvár � Oszkó � Jeli � Csehimindszent táv-
nak a május utolsó szombatján immár hagyo-
mányosan megrendezett Mindszenty emléktú-
ra keretében.

A szervezõ Benke Tibor elmondta, hogy
eddig minden évben hasonlóan gyönyörû idõ
fogadta ezen a napon mindazokat, akik ily
módon is tisztelegni kívánnak a bíboros her-
cegprímás úr emléke elõtt, s ez már önmagá-
ban valódi csoda , az amúgy esõs május eleji
idõszakban.

151-en vettek részt szívvel, lélekkel, jó
kedvvel a nem kis távolság leküzdésében,
óvodás korúaktól kezdve a nyolcvan éven fe-
lüliekig bezárólag egyaránt. Néhány komplett
iskolás csoport is jött távolabbi településekrõl,
tanáraik vezetésével.

Barátok, önzetlen segítõk igazították útnak
az egyes állomáshelyeken a résztvevõket. Az
ilyen rendezvényt � lévén, hogy szinte pénz nem
is áll rendelkezésükre � �csak szívvel lehet meg-
valósítani� � fogalmazott Benke Tibor. A távol-

ról jövõk közül többen is megszálltak Vasváron
és Oszkóban , így hát a helyi idegenforgalom
fejlõdését is segítik ezek a magán vagy civil kez-
deményezések. Akadtak francia résztvevõk is.
Idén van Mindszenty József halálának harmin-
cadik, bíborossá avatásának hatvanadik, és pap-
pá szentelésének kilencvenedik évfordulója. A
túra is hozzájárul emlékének méltó ápolásához.
A célnál a hercegprímás szülõfalujának templo-
mában mielõbbi boldoggá avatásáért imádkoz-
tak a résztvevõk a kámi és a csehimindszenti
atyák vezetésével.

� aus �

Mindszenty túra
kilencedszer(Folytatás az 1. oldalról)

Ezt követõen a vasvári és cordenonsi zene-
iskolások együtt adták elõ az Európai Unió
himnuszát, az Örömódát.

Riccardo del Pupp, Cordenons polgármeste-
re az ünnepségen elmondta, hogy hazánk uniós
tagsága és a két zeneiskola közös kapcsolata
széleskörû lehetõségeket rejt magában. A meg-
jelenteket Fabio Fazio, a Filarmonica di
Cordenons vezetõje is köszöntötte.

A háromnapos zenei rendezvény elsõ esté-
jén a vendégek tiszteletére mûsort adott a Vas-

vári Ifjúsági Fúvószenekar, a Kármentõ nép-
zenei együttes, a Kenderke Néptánccsoport, a
Hegyhát Rézfúvós és a Blockflöte Együttes,
fellépett a zeneiskola reneszánsz tánccsoport-

ja és a Fülemüle Nép-
dalkör.

Másnap, szombaton
délelõtt Jeli varázsa bû-
völte el olasz vendége-
inket, ahol Frigy Gyula
szarvaspörköltje nyúj-
tott gasztronómiai él-
ményeket. A kirándu-
lásról megtért vendé-
geknek újabb zenei cse-
megével szolgáltak a
szervezõk. Cordenonsi

barátainkat délután a Kardos László Általános
Iskola aulájában Scala-hangulat fogadta. A fel-
lépõ vasvári zenei együttesek: a zeneiskola
hangszeres szólistái, az Orff ütõsegyüttes, a
Vasvári Vonósok és a Kardos László Általános
Iskola énekkara adott lélekemelõ koncertet.
Vendégeink körében óriási sikert arattak az
olasz dalok. Együtt énekeltek, tapsoltak, ováci-
óztak a vasváriakkal. A forró hangulatú koncer-
tet követõen a fõtéren a Fabio Fazio dirigálta
Filarmonica di Cordenons fúvószenekar adott

nagysikerû koncertet. 
Szabó Zoltán a nagysikerû

rendezvényt követõen egy hír-
rel rukkolt elõ. A zeneiskola és
a város e sikeres rendezvényt
követõen beadja pályázatát
más nemzetközi programok
megszervezésére is, mintegy
elõretekintve, hisz 2007-ben
Magyarország lesz az Európai
Unió zenei fesztiváljainak fõ-
szervezõje. 

� Bodorkós �

Zene határok nélkül
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Május elején a könyvtár adott helyet Puskás
Sándorra, a város díszpolgárára emlékezõ
ülésnek, majd az ülést egy templomi hangver-
seny követte. Méltatások hangzottak el, az
egykori kántortanítóról, polihisztorról, a nép-
mûvészetet, zenét, éneket, dalt értékelõ oktató-
ról. A város polgármestere, Németh Zsolt mel-

lett Puskás Sándor fia Puskás László és Varga
Jenõ bácsi, egykori tanítvány beszélt emlékei-
rõl. Az emlékülést gazdag kiállítási anyag kí-
sérte, mely felidézte az egykori Vasvár életét
meghatározó Puskás Sándor életútját, valamint
a digitális technikát felhasználva vetített képe-
ket is láthattunk a múltról. A teremben sokan
voltak, sokan tartották fontosnak, hogy tiszte-
letüket tegyék az összejövetelen.
Láttunk ismerõsöket, valamint is-
merõs, de rég nem látott arcokat is,
így valóban egy vasvári emlékkép
sejlett fel múltat idézve a jelennek.
A méltó emlékezésben a méltató
beszédek és a Vasvári Kórus Egye-
sület színvonalas mûsora mind
fontos elemei voltak a napnak, de
emellett volt egy felejthetetlen él-
ménye a tudósítónak. Már az
örömmel töltötte el, hogy ilyen
erõs kohézióval összetartó és tarto-
zó családot ismerhetett meg, annak
képviselõjét hallhatta nagy tiszte-
lettel beszélni a Puskás család
egyik meghatározó egykori tagjá-
ról, saját édesapjáról� Aztán külön öröm volt,
hogy az emlékülés hallgatóságát fotózva a
megjelentek között váratlanul felfedeztem a te-
hetséges Puskás Tamás színészt, rendezõt,
színházigazgatót. Amint a személy látványára
a név bevillant, azonnal következett az asszo-
ciáció, hogy �Puskás emléknap van� és csodál-
kozással konstatáltam, hogy õ is �egy
Puskás��Bár tudtam róla, hogy vannak Vas-
várhoz kötõdõ rokoni szálai, ezért már több-

ször gondoltam, hogy a városnak majd egyszer
el kellene érnie õt, nem sejtettem, hogy ezek a
kötõdések Puskás Sándortól indulnak. Tamás
nem csak vendég volt és nem csak családtag-
ként tette tiszteletét, de Radnóti Miklós:Nem
tudhatom versével megmutatta, hogy ihletett
színész, és verset igazán és szívbõl tud monda-

ni. A vers utáni katarzis ér-
zéssel azonban még nem ér-
tek véget a meglepetések.
Egyre inkább fedeztem fel a
résztvevõk tömegében, isme-
retlenek és ismerõsök között
a családot. Erre nem számí-
tottam. A kis kétévestõl a fi-
atalokon, középkorúakon át
a nyugdíjas korosztályig
egyre több �Puskás szemet
és tekintetet� fedeztem fel
(Talán nem vagyok tisztelet-
len ezzel a szófordulattal!) az
ünneplõ tömegben. Különös
élmény volt a nagyapa, déd-

apa szellemi örökségét, mûvészethez, zenéhez
kötõdõ tehetségének felbukkanását látni az
utódokban. Halhattunk Puskás Sándor tehetsé-
gérõl, a mûvészethez, színjátszáshoz, kórus-
hoz, énekléshez fûzõdõ affinitásairól. Aztán
valódi csodálkozásomra sorba jöttek az emlék-
ülésen a kulturális blokkban a mûvészetükkel
közremûködõk, komolyzenészek, akik termé-

szetesen mind �Puskások� voltak. Tamás után
a komolyzenei etûdök következtek két Puskás
dédunoka elõadásában, majd a templomban
hangverseny formájában ismét egy Puskás
lány lépett a színre. Érdekes volt látni a gének
üzenetét. Azt a csodát, hogy a polihisztorság, a
mûvészetek, a zene szeretete hogy folytatódik,
hatványozódik, nagyszerû szellemi és fizikai
örökséget hagyva az utódokra. 

�pam�

Emléknap a könyvtárban
Puskás Sándor, Vasvár díszpolgára

születésének 100. évfordulóján
Vasvár Város Önkormányzata módo-

sított 14/1992. (X.30.) számú, �Vasvár
Város Díszpolgára� cím a �Vasvár Vá-
rosért� érdemérem valamint �Vasvár
Város Önkormányzatának a közszolgá-
latért alapított Barabás István Díja� ala-
pításáról és adományozásának rendjérõl
szóló rendelete értelmében e kitünteté-
sek az augusztus 20-i nemzeti és állami
ünnep alkalmából adományozhatók.

Vasvár Város Önkormányzata � a
rendelet I. fejezet 1. § értelmében � a
�Vasvár Város Díszpolgára� címet ado-
mányozhat azon személyek számára,
akik a város, illetve a város lakossága
érdekében gazdasági, kulturális vagy
egyéb téren kifejtett kiemelkedõ tevé-
kenységükkel vagy életmûvükkel a vá-
rost tiszteletre méltóan szolgálják vagy
szolgálták.

Ugyancsak e rendelet II. fejezet 7. §
értelmében Vasvár Város Önkormány-
zata a város fejlesztésében, gazdasági,
tudományos, mûvészeti, kulturális éle-
tében vagy egyéb területen a közösség
javára kifejtett eredményes tevékeny-
ség elismeréséül a �Vasvár Városért�
érdemérmet adományozhatja.

Szintén e rendelet III. fejezet 10. §
alapján �Vasvár Város Önkormányza-
tának a közszolgálatért alapított Bara-
bás István Díja� azoknak a személyek-
nek, közösségeknek és csoportoknak
adományozható, akik a város közokta-
tásáért, közmûvelõdéséért, szociális
munkájáért vagy vagyonvédelméért ki-
emelkedõ eredményt értek el, munká-
jukkal közmegbecsülést szereztek, se-
gítve ezzel a város egyes területeinek
fejlõdését, kiemelkedõ szakmai mun-
kájukkal kiérdemesültek az elismerés-
re, továbbá magatartásuk és életvitelük
példamutató.

A díjakat Vasvár Város Önkormány-
zatának Képviselõ-testülete adomá-
nyozza a képviselõ-testület állandó bi-
zottságainak elnökeivel kibõvített Ok-
tatási, Közmûvelõdési és Sport Bizott-
ság javaslatára.

A díszpolgári cím, érdemérem,
Barabás István-díj adományozását kez-
deményezheti bármely vasvári állandó
lakos, társadalmi vagy gazdálkodó
szervezet, intézmény.

Kérjük, hogy ez irányú ajánlásaikat,
javaslataikat írásban, indoklással
együtt a Polgármesteri Hivatal szerve-
zési és jogi osztályára juttassák el
2005. június 17-ig.

Vasvár Város Önkormányzata

Tájékoztató
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Idestova ötven éve annak, hogy elkerül-
tem Vasvárról, de amikor eljövök látogató-
ba, mindenütt gyermekkorom szívet melen-
getõ emlékei vesznek körül. A családi ház,
ahol születtem, a kertünk végében csordo-
gáló Szentkút-patak, a Szentkút-erdõ,
amelynek minden zugát bebarangoltam. Az-
tán a hatalmas, 14. századi templom, ahol
megkereszteltek, ahol elsõáldozó voltam, és
ahol édesapám, Puskás Sándor, tíz évig
kántorizált. 

Ki is volt ez a Puskás Sándor, akinek most
100. születésnapját ünnepeljük?

Apámra emlékezve egy háborús élmény
jut eszembe, amely jól érzékelteti az õ ka-
rakterét:

1945-öt írtunk. Azt rebesgették, hogy a
németek védekezésre rendezkedtek be a Rá-
ba mentén, és emiatt Vasváron hosszú,
kitartó harcokra lehet számítani. A családja
iránti aggódás arra ösztönözte apámat, hogy
egy eldugott kis faluba vigyen bennünket a
harcok elõl. Emlékszem, abban az évben is
korán volt húsvét, akárcsak az idén, és kb.
nagyszerdán már át is vonult felettünk a
front. Apám akkor, a hivatástudattól ve-
zérelve felkerekedett, mondván, hogy a
kántor nem hiányozhat a nagyszombati és
húsvéti szertartásról, és gyalog visszaindul-
tunk Vasvárra. Mivel egy éves öcsémet ko-
csiban tolták, egy nap alatt nem értünk visz-
sza. Valami bakterházban húzódtunk meg
éjszakára. Én útközben egy jó biciklit talál-
tam az árokparton félredobva. Nosza, hoz-
tam is örömmel, de apám rámszólt: �Azon-
nal leteszed, ez nem a tiéd! Tanuld meg,
hogy soha ne nyúlj a máséhoz.�

Ez a kis epizód is felvillant valamit jelle-
mébõl, és most, az évforduló alkalmával el-
gondolkoztam, hogy mik motiválták annak az
embernek a cselekedeteit, aki 30 éven át Vas-
vár egyik meghatározó közéleti személyisége
volt. Melyek voltak ideológiájának alapjai,
mik voltak számára a legfontosabb dolgok.
Három tényezõt tudok megnevezni: az iskola,
a templom és a család. Más szóval: a hivatás-
tudat, a hit és a szeretet.

Az iskola, az oktató-nevelõ munka töl-
tötte ki egész életét. Ezt a legnagyobb oda-
adással és lelkiismeretességgel végezte. Ez
tette õt kiváló pedagógussá. Nagy súlyt he-
lyezett a kísérletek bemutatására és a termé-
szettudományos tárgyak megkedveltetésére.
Az iskolai munka mellett szívügye volt a
Dalos Egylet vezetése is, amely Vasvár kul-
turális életében akkoriban igen nagy szere-
pet játszott: õk énekeltek állami és egyházi
ünnepeken, részt vettek járási és megyei kó-
rusversenyeken, ahol igen jó helyezéseket
értek el. Sõt, azt is el tudta érni, hogy zene-

ileg viszonylag képzetlen, de lelkes dalosok
közremûködésével olyan nagyoperetteket is
elõadjanak Vasváron, mint a Gül baba vagy
az Obsitos. 

Soha nem elégedett meg a középszerrel.
Igyekezett folyton tovább képezni magát.
Amikor 1950-tõl a négy elemit nyolcosztá-
lyos általános iskolává bõvítették, akkor õ
elvégezte a Pécsi Tanárképzõ Fõiskolát,
ahol kedvenc témáiból, matematikából, fizi-
kából és kémiából szerzett tanári oklevelet.
Ma is emlékszem, úgy tanult, mint egy
érettségire készülõ diák, mi pedig izgatottan
vártuk otthon, hogy sikerülnek-e a vizsgái.
Részt vett Budapesten egy karvezetõi tanfo-
lyamon is, hogy minél jobban megfelelhes-
sen a Dalárda élén. A tudományos ismeret-
terjesztõ irodalom mindig kedvenc olvas-
mányai közé tartozott, hogy gyorsan változó
világunkban lépést tudjon tartani a tudomá-
nyok fejlõdésvel. 

A másik tényezõ, amely életében megha-
tározó fontosságú volt, az a keresztény hite.
Mint kántor, eleve kötõdött az egyházhoz és
a templomhoz. De az õ vallásossága nem
merült ki a templomba járással. A krisztusi
tanítást az életben igyekezett megvalósítani.
Mindvégig a keresztény erkölcs talaján állt,
aminek alapja a tiszta kéz, az egyenes szó, a
hûség, a szeretet és a megbocsátás. Hámori
József akadémikus, a nemzetközileg elis-
mert agykutató, egy interjú alkalmával
(Manréza-füzetek I. Agy, hit, számítógép
2004.) így vélekedett: �Szublimált etika,
szublimált erkölcsi törvények nincsenek. Az
erkölcsi törvények és azoknak a betartása
csak akkor lehetséges, ha ez valamilyan in-
tézményi rendszerben történik. Ez az intéz-
mény illetve rendszer az egyház és a vallási
törvények....� 

Vallásossága adott tehát erõt neki ahhoz,
hogy még a nehéz napokban is rendületlenül
kitartott erkölcsi elvei mellett. Ám épp vallá-
sossága volt az oka annak is, hogy az ateista-
kommunista rendszerben �persona non grata�
lett Vasváron. Ha aláírja a Mindszentit elítélõ
nyilatkozatot, és lemond a kántorságról, ha
hátat fordít az egyháznak, azaz a hitét, elveit
megtagadja, a rendszer ünnepelt embere lehe-
tett volna! De õ azt nem tehette, mert akkor
egész egyénisége omlott volna össze, mint
egy lyukas léggömb. Ezért aztán húszéves
szolgálat után �büntetésképpen� elhelyezték
Vasvárról. Sejtette, hogy viselkedésének ez
lesz a következménye, és még örülhetett is, ha
csak ennyi történt.

Keresztény gondolkodásának tudható be
az is, hogy az ötvenes években elszenvedett
intrikák és meghurcolások ellenére soha
nem fûtötte bosszúvágy. Talán épp ezért ke-

resték meg és állították a Forradalmi Bizott-
ság élére 56-ban, a vidékre számûzött Pus-
kás Sándort. Így aztán Vasváron senkinek
hajszála sem görbült, mert a felizgatott tö-
meget néhány higgadt, békítõ szóval le tud-
ta csillapítani. Õrá ugyanis hallgattak az
emberek! 

Soha nem tett különbséget sem tanítvá-
nyai, sem mások közt aszerint, hogy szegé-
nyek vagy gazdagok voltak-e. Hiszen maga is
egy szegény, de nagyon vallásos, hatgyerekes
parasztcsalád ötödik gyermeke volt. Onnan
hozta ezeket az értékeket.

És akkor máris a család szerepénél tar-
tunk. A gyermeknevelés szempontjából ter-
mészetesen a példamutatást tartotta a legfon-
tosabbnak. Példával, jó szóval, ha kellett szi-
gorral is úgy nevelt bennünket, hogy az élet-
ben megfeleljünk az általa is képviselt erköl-
csi követelményeknek. A minap a TV Nap-
kelte c. mûsorában az egyre terjedõ kábító-
szer fogyasztással kapcsolatban a pszichiáter
eképp nyilatkozott: �Ha nincs jó házasság és
családi élet, amelyet a gyermek leutánozhat,
akkor könnyen fordul a drogokhoz. Márpe-
dig a felnõttek között egyre kevesebb a hite-
les minta.� 

Arról senki nem vitatkozik, hogy nem
szabad egy tanuló autóvezetõt úgy a forga-
lomba engedni, hogy ne ismerné és tartaná
be a KRESZ-t. De hány fiatal lép ki az élet-
be anélkül, hogy ismerné az elkölcsi
�KRESZ-t�, vagy érdemesnek vélné meg-
tartani. Ezért helyezett apám nagy súlyt
mind otthon, mind az iskolában az erkölcsi
nevelésre.

No, és természetesen a család jelentette
számára a béke szigetét és a menedéket,
amelyben oltalmat talált a kommunista kor-
szak zaklatásai idején. Ebben nagy szerepe
volt feleségének, aki fenntartás nélkül vállalta
a megpróbáltatásokat, és biztosította a meleg
családi otthont. 

A családi körre visszaemlékezve még
egy szívet melengetõ élményem van vele
kapcsolaban. Ez pedig a zene. Apám gyak-
ran ült a zongoránál, és gyakorolta a követ-
kezõ vasárnap egyházi énekeit vagy az
énekkarnak betanítandó mûveket. De ezen
túlmenõen kis családi énekkart is szervezett
� minden szólam képviselve volt � , és lel-
kesen fújtuk nemcsak a karácsonyi dalokat,
de a vidám madrigálokat is. Lám, megint
csak a családi példa fontosságát igazolja,
hogy valamennyien zeneszeretõk vagyunk,
sõt egyik húgom a berni Bach kórus lelkes
tagja ma is.

Ezek után feltehetjük a kérdést: ez az
egyszerû tanárember minek köszönheti,
hogy halála után húsz évvel megemléke-

Megemlékezés Puskás Sándor születésének
100. évfordulóján
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A nagy múltra visszatekintõ Dalos Egylet
vezetését a negyvenes évek elején Sanyi bácsi
vette át Virágh Endrétõl, az orgonamûvész
Virágh Endre édesapjától. A Dalárda éppen a
háborús években formálódott egyre növekvõ
tekintélyû társulattá. Itt mindenki helyet kap-
hatott, akit két régi kórustag javasolt, megfe-
lelõ hangja vot, és szorgalmasan részt vett a
próbákon. Így kerültem én is ebbe a számom-
ra felejthetetlen �Dalárdába�.

Hetente két próbát tartottunk, amit nagyon
élveztünk. Ha fáradtnak látszottunk, Sanyi bá-
csi így szólt: 

� Dalos testvérek, most pihenésképpen
énekeljük el azt, hogy �Gyolcsból van az in-
gem, gyolcsból a gatyám...� Erre kitört a ne-
vetés, és rögtön felvidultunk. A vidám kikap-
csolódás után folytatódott a komoly munka.

Minden évben sokat szerepelt a kórus, álla-
mi és egyházi ünnepek alkalmával egyaránt.
Csodálatos, felemelõ érzés volt, amikor az éj-
féli misén megszólalt az orgona, és felcsendült
az õ kedves hangja: �Óh pásztortársak mit je-
lent e csillag fent az égen...� aztán a kórus,
majd a nép felváltva folytatta szívbõl az éne-
ket. De nagypénteken is a Dalárda énekelte a
Passiót.

Aztán a zenés, dalos esték, és február elsõ
vasárnapján a Dalárda-bál! A mûsort termé-

szetesen a kórus adta, amit szólók, duettek,
versek stb. tettek változatossá. Persze táncol-
tunk is sokat, jól éreztük magunkat. Operette-
ket is adtunk elõ: Nótás kapitány, Obsitos, Gül
Baba. A rendezõ Hajgató Gyuszi bácsi volt,
szintén kórustag, de a zenészek és a szereplõk
is a kórus tagjai voltak. A siker nem is maradt
el, és még ma is sokan emlékeznek ránk!

A háború befejezése után az elsõ május 1-
jét megelõzõen Sanyi bácsi összehívott ben-
nünket, hogy mi is szerepelni fogunk a fut-
ballpályán rendezendõ ünnepségen. Gyorsan
összeállított egy mûsort, és meglepetésemre
közölte velem, hogy én fogom énekelni a szó-
lót. Az ünnepre rengeteg ember jött a környe-
zõ falvakból is zászlókkal. Nagy sikerünk
volt, mint mindig. Emlékszem, mennyire
meghatódtam, amikor az ott megjelent orosz
katonák közül az egyik egy nagy csokor orgo-
nát nyújtott fel nekem az emelvényre. Túl illa-
tos volt, mert kölnivel is meglocsolták!

Ez a Dalárda igazi, jó közösséggé szerve-
zõdött az olyan ember keze alatt, aki zeneértõ,
vallásos, magyar ember volt, és aki a szívét-
lelkét adta a kórusért. Ez volt Puskás Sándor,
a mi Sanyi bácsink. Hálás szívvel gondolunk
rá, amíg csak élünk.

Horváth Marian
a �dalos testvér�

zünk róla? Lelkiismeretes munkája mellett
azt hiszem annak, hogy megalkuvást nem
ismerve elkötelezettje volt elveinek, vállal-
va a beláthatatlan következményeket is, és
ebben a helytállásban példát adott mások-
nak. Sajnos manapság azok az erkölcsi érté-
kek, amelyek mellett õ oly szilárdan kiállt,
egyre jobban devalválódnak. Hányszor hall-
juk a médiában nagy vagyonok megszerzé-
sével kapcsolatban az ilyen megjegyzést:
�cselekedete nem volt ugyan törvénytelen,
etikátlan volt.� Tudjuk, nem könnyû ellen-
állni a vagyonszerzés erkölcstelen, a törvé-
nyesség határát súroló kísértésének, ha va-
lakinek pozíciója, összeköttetése ezt lehetõ-
vé teszi. Nem a jólét és a becsületes munká-
val megszerzett vagyon ellen beszélek itt!
Igenis, nagy szükség van szorgalmas vállal-
kozókra, becsületes üzletemberekre, akik
munkájuk eredményeképpen gazdagodnak
meg, és ezzel mások és az ország javát is
szolgálják. Szükség van jól fizetett, bölcs
politikusokra, zseniális mérnökökre, lelkiis-
meretes orvosokra, híres mûvészekre is. De
ahhoz, hogy élhetõbb legyen ez az ország,
hogy ne folytatódjon a társadalom szétzi-
láltsága, hogy nagyobb bizalommal legye-

nek egymáshoz az emberek, hogy a gyanak-
vás helyett a szeretet, az együttérzés ural-
kodjon, hogy egészséges, gerinces, áldoza-
tok vállalására is kész fiatalság kerüljön ki a
családokból és az iskolákból, ahhoz sok, na-
gyon sok �Puskás Sándorra� is szükség van!

Puskás Sándor a krisztusi tanoknak elkö-
telezett ember volt. Megérte? � kérdezhet-
nénk. Hadd feleljek C.G. Jung, a világhírû
pszichiáter szavaival, amelyek a Visszaem-
lékezések, álmok, gondolatok címû önélet-
rajzi írásában találhatók: �Miközben az, aki
tagad, a semmi felé tart, az archetípusnak
elkötelezett ember mindhalálig az élet
nyomdokában jár. Bár mindketten bizonyta-
lanságban vannak, ám az egyik saját ösztö-
ne ellen, a másik viszont azzal összhangban,
ami tekintélyes különbséget jelent az utóbbi
javára.�

Puskás Sándor a megpróbáltatások és zak-
latások ellenére is mindhalálig összhangban
volt saját hitével és cselekedeteivel, ami derût
és megelégedettséget tudott kölcsönözni éle-
tének még a nehéz napokban is.

Ezért emlékezünk róla itt ma, és állítjuk
példaképül a jövõ generáció elé.

Puskás László

Emlékezzünk a 100 éve született,
felejthetetlen karnagyunkra,

Puskás Sándorra!

Szépkorúak fesztiválja. Gyönyörû elneve-
zés. Benne van az idõs kor minden bája, tiszte-
letreméltósága, tapasztalata, érett embersége.
Ennek jegyében rendezték meg május utolsó
elõtti vasárnapján Vasváron immár negyedik
alkalommal ezt az eseményt. A fesztiválnak az
általános iskola adott helyet. A Szépkorúak
Fesztiválját a Mûvelõdési Ház és az annak ke-
retei közt mûködõ Napsugár Nyugdíjas Klub
kezdeményezte néhány évvel ezelõtt. A prog-
ram jó találkozási, beszélgetési alkalom is volt
az egykorúak számára. A régióból a nevezõ,
megjelenõ csoportok és egyéni nomináltak szá-

ma is növekedõ tendenciát mutatott, ez is bizo-
nyította a rendezvény létjogosultságát és idõ-
szerûségét. Népdalcsokor, prózai mûvek, ver-
sek szerepeltek a produkciók között. Azonban
a fesztiválon való szereplésnek különösebb tét-
je nem volt. Az együttlét öröme mellett a szép-
korúakat meghívóik vendégül látták finom fa-
latokkal és meg is ajándékozták õket. A kultu-
rális seregszemle nyitott volt, bárki látogathatta
és meggyõzõdhetett róla, hogy a nyugdíjas kor
nem a hanyatlás éveit jelenti, hanem az abban
szépséget találóknak új dimenziókat nyit a kö-
zösségi, kulturális aktivitásban.

�pam�

Szépkorúak
Fesztiválja

Negyedik alkalommal

Új helyen, kellemes környezetben,
változatlan minõséggel, bérletakcióval

várjuk kedves vendégeinket!

Új címünk:
Vasvár, Bartók Béla u. 4/E

Telefon: 370-427

SSRR KKOOZZMMEETTIIKKAAII SSZZAALLOONN

ÉÉSS BBRROONNZZÁÁRRIIUUMM
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A vasvári Múzeumban � 2005. május 14-
én, közelgõ 80. születésnapja (június 12.) al-
kalmával � barátai, tisztelõi köszöntötték Bo-
dor Miklós festõmûvészt. A válasz � részérõl
� nem is lehetett más, mint egy újabb erdei va-
rázslat-tárlat, Jelirõl.

A szépszámú közönséget az ötfõs Kalinkó
együttes köszöntötte népdalcsokorral, majd
dr. Zágorhidi Czigány Balázs múzeumigazga-
tó köszöntötte házigazdaként az öt év után is-
mét önálló kiállítással jelentkezõ mûvészt. A
megnyitó beszédet dr. Pethõ József, a Szom-
bathelyi Erdészet Rt. vezérigazgatója tartotta.
Pár gondolatot idézzünk fel az élet- és mû-
vészpályát ismertetõ, méltató beszédbõl: 

�A mûvész 1992-ben költözött Kámba,
hogy a botanikus kert közelében élhessen. Ez-
zel életének, mûvészi pályájának újabb szaka-
sza kezdõdött. 

És milyen gazdag, mennyire más az elõzõ
életpálya. Szeretett szülõföldje, a Duna-Tisza
köze homokhátsági õsborókása, a fénnyel derí-
tett táj az egyik ihletõje, s egyúttal a letisztult
grafikai stílus, az ún. folyamatos vonalstílus mû-
vészi létrejöttének helye és ideje. De a Jászság
kis falvai, házai, az utak menti kegyszobrok is
inspirálják. És az itteni emberek kemény élete is

nagy hatással van rá. 3000 grafika, montázs jel-
legû, szürrealista grafika vall alkotói pályájának
kiskunfélegyházi � móricgáti és kiskunhalasi al-
kotói korszakáról. Egyedi kétalakos kompozíci-
óiban a lényegessé váló motívumot kiemeli az
alapsíkból, és kinagyítva az eseményt, a minden-
napi horizont fölé emeli. Talán a �Kék szamár-
kenyér keservei, örömei� rajz sorozata a legjel-
lemzõbb bodori alkotás, világszemléletének jel-
képe. 

Mindezek után egy merõben új, más világ
Jeli, az újabb ihletõ forrás. Így vall errõl: �Je-
li a belsõ békét jelenti. Templom. Ha kime-
gyek Jelibe, ott a világmindenséggel találko-
zom.� Grafikáival, akvarelljeivel, pasztelljei-
vel � ahogy a Kert is � elvarázsol. A virágos
kertet klasszikus tájképekben jeleníti meg. A
fák jellemét, egyéniségét különös színvilága
hordozza. A két motívumos kompozíciója,
montázs technikája a rhododendronok költé-
szetét, misztikumát, szépségét szolgálja.
Ahogy Ambrózy-Migazzi István �itt zöldell
Jeliben, a mindig újuló fákban és füvekben, itt
pompázik a rhododendronok csodájában�,
úgy Bodor Miklós festményeivel harmóniát

teremtve méltó emléket állít a virágos gróf-
nak, a semper vireo örök eszményének. 

Megtisztelõ volt számomra, hogy �Jeli �
erdei varázslat� c. � közelmúltban kiadott �
mûvészkönyv létrejöttének � a háttérben � én
is alkotótársa lehettem.�

A fõerdész úr nagyon szép megnyitó be-
széde után virágcsokorral köszöntötte a meg-
hatódott mûvész urat és Zsófi asszonyt, a
szeretett hitvest, a gondoskodó társat. Ko-
vács Tilda alpolgármester asszony is meleg
szavakkal köszöntötte a mûvész urat és min-
denes párját, majd jó háziasszonyként koc-
cintásra invitálta a jelenlévõket. A születés-
napi tortát a fáradhatatlan Miklós bátyánk
szeletelte fel, és osztotta szét a népes érdek-
lõdõk között. Meghitt, nyugodt, baráti be-
szélgetéssel, egyéb sütemények és finom bo-
rok ízlelgetésével és természetesen a tárlat
megtekintésével folytatódott a varázslatos,
ünnepélyes összejövetel.

Kép és szöveg: UJ

Bodor Miklós
festõ-grafikus kiállításáról

A hegyhátiaknak a Hegyhátról szóló hiánypótló
könyvet jelentetett meg a napokban a Vasvár kör-
nyéki településeket tömörítõ Területfejlesztési Ön-
kormányzati Társulás. A helytörténeti dolgozatokat
tartalmazó közel 150 oldalas kis kötet olyan � job-
bára � a nagyközönség számára ismeretlen, inkább
csak kéziratban meglévõ munkákat mutat be, me-
lyekkel megismerkedvén kissé másképp nézhetünk
szûkebb pátriánkra.

Még magunk is � kik itt születtünk � néha rá-
csodálkozhatunk némely általunk eddig nem is-
mert dologra, s így csokorba fûzve szembesülünk
igazán azzal, milyen gazdag történelmû és kultú-
rájú vidéken is élünk! A szerkesztõ Zágorhidi
Czigány Balázs bevezetõjében azt írja, Vasvár és
környéke nem bõvelkedik helytörténeti munkák-
ban. Egyáltalán maga a tájegység elnevezése is
gyakran tévesen � Kemeneshátként � jelenik meg
a földrajzi, történeti és néprajzi szakirodalomban.
A kistáj egységesülésének legfõbb momentuma a
gazdálkodási forma azonossága, azon belül az er-
dõ, a szõlõ és gyümölcstermesztés. A szõlõhegyi
présházak napjainkban is a hegyháti népi építészet
legjellegzetesebb emlékei. Vasvár mindig is a
Hegyhát természetes központja volt, de vonzerõ
hatása kiterjedt még néhány Rábán túli település-
re is. Tavaly indították el azt az örökségvédelmi
programot � a Nyugat-dunántúli Regionális Fej-
lesztési Tanács pályázati támogatásával � mely-
nek célja, hogy számba vegyék a kistérség szelle-
mi, tárgyi és építészeti örökségét.

E munkának egyik kézzelfogható eredménye a
könyv, mely azon túl, hogy a rejtett értékekre sze-
retné ráirányítani a figyelmet, többekben talán ér-
deklõdést ébreszt a helytörténeti kutatások iránt. A
már meglévõ számos kézirat is alkalmas a sokszí-
nûség bemutatására, még ha gyakran csak szemel-
vényként villannak is fel a kötetben. A helyi kuta-
tók, hagyományõrzõk és önkormányzatok feladata
volna ezt tovább gondolni, s a munkákat a maguk
teljességében közreadni. Tizennégy tanulmány ka-
pott helyet ebben a kötetben négy témakörben. A
helytörténetírás kezdeteit felidézve még az 1868-as
esztendõbõl származó történeti forgácsokkal talál-
kozunk mindjárt az elsõ lapokon, majd �Vasvár tör-
ténete� következik Novák Mihálytól 1901-bõl.

Egy írás külön a Hegyhát néprajzát mutatja be.
Gyõrvár, Olaszka, Bérbaltavár és Rábahídvég köz-
ségekrõl szóló falutörténeti munkákkal találko-
zunk, majd az �Életmód, gazdálkodás, hagyomá-
nyok� fejezetben petõmihályfai, nagymákfai
visszaemlékezésekkel, valamint a szálláshelyi ma-
jorról szóló tanulmánnyal. Végezetül a helytörté-
netírás segédleteire irányítja figyelmünket a könyv
és az oszkói plébánia, vasvári, egervölgyi helytör-
téneti feljegyzésekkel, és a Vasvári Újság 1926-
1938 közti történetét bemutató írással zárul.

A �Helytörténeti dolgozatok a Vasi-Hegyhát-
ról� címû könyvhöz az érdeklõdõk a vasvári múze-
umban juthatnak hozzá. aus

Hegyháti
örökségtár
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Jeli szépségeinek � vagy ahogy a költõ barát
Falu Tibor fogalmaz: �melengetõ csodáinak� �
újraálmodója képeivel s a kötettel nem tesz mást,
mint valóra váltja ars poeticáját, melynek törek-
vése: méltó emléket hagyni. Összhangban a nagy
kertépítõ mester Ambrózyval, legfõbb szándéka
megérteni eget és földet, és harmóniát teremteni
a lélek mélyében. A múzeumban június közepé-
ig látható �Rhodonendron varázs� címû kiállítá-
sának megnyitóját követõen ültünk le egy rövid
beszélgetésre Bodor Miklóssal, kinek mûvészi
pályáját lapunk évek óta nyomon követi. 

� Mi késztette arra, hogy tõsgyökeres alföldi
létére tizenhárom évvel ezelõtt otthagyja a
kúnsági homokot, s végérvényesen lehorgonyoz-
zon itt a jeli arborétum tõszomszédságában? 

� A bugaci õsborókás számomra maga volt a
csoda, mert egy olyan különleges növénytársu-
lás, mely még a jégkorszakból öröklõdött ránk.
Egyszerûen nem tudtam betelni vele, de egyszer
csak kiment alólunk.

� Meghökkentõen hangzik, ezt hogy kell
érteni?

� Egyszerûen megszûnt. Kétszer is leégett
akkortájt, s az ottani erdész hozzánk való viszo-
nyulása miatt is úgy éreztük Zsófival: onnan
már kikoptunk. Kiskunhalason volt mûtermem,
s egyszer elhoztak ide május 10-én, olyankor,
mikor legszebb színpompájában tündökölt Jeli.
Annyira hatása alá kerültem, rögtön azt mond-
tam: megvan, itt akarok élni!

Megvettük a két kis egymás melletti házat
Kámban, az udvart egybenyitottuk, berendez-
kedtünk. Rögtön munkához láttam, s csak ké-
sõbb Sipos Endre �Örök virulás� könyvébõl ér-
tettem meg a kert szellemiségének tudományos
hátterét, megalapozottságát. Az esztétikai él-
ményen túl, ez plusz töltetet adott nekem.

� Az új téma tehát adottá vált, hogyan köze-
lített hozzá?

� A nagy egészbõl kiindulva mentem a részle-
tek felé. Megismerkedtem magával a
rhododendronnal , melybõl több száz fajta létezik.
Bennük szinte a színskála minden színe megtalál-
ható, finom kis átmenetekkel. Másrészt én mint

grafikus a növényeknek a szerkezetét is figyelem.
Elbûvölt, hogy ezeknek a kis csészéknek a
félépítése is milyen csodálatos! És mindegyik kü-
lönbözõ. A szirmoknak a játéka is nagyon érde-
kes. Virágzáskor kora reggel kimentem, mikor
még oly nagyon a nap sem süt, s még a látogatók
sem érkeztek. Ilyenkor rengeteg rajzot készítet-
tem. És persze fotókat magáról a nagytájról is, hát
valahogy így alakult ki a kerttel való �együttmû-
ködésem�. Maga a kertépítõ Ambrózy gróf is ren-
geteget fotózott annak idején.

� Róla megkülönböztetett tisztelettel beszél
mindig.

� Egyik kiállításomon � a szombathelyi
Savaria Touristban � hat képemmel neki külön is
emléket állítottam. Rengetegen voltak ott, s lát-
tam az embereket is megfogta ez a dolog.

Az ilyen kiállítás máskülönben nekem ma-
gamnak is élmény, mert ilyenkor látom egyben a
teljes munkámat, hiszen idehaza erre nincs mó-
dom. Az öt évvel ezelõtti vasvári kiállításomra is
meleg szívvel emlékezem vissza, rengetegen
voltak itt.

� A �Jeli varázslat� címû kötet remélhetõleg
nem zárja még le ezt a mûvész korszakot. 

� Volt 14 akvarellem, ezt látta meg Pethõ
vezérigazgató úr, s olyannyira tetszett nekik,
rögtön meg is vásárolták. Az elképzelések sze-
rint az erdészház helyén újjáépülõ házban len-
ne egy Ambrózy emlékhely, a képek más raj-
zokkal együtt oda kerülnének. Ha így lesz, ak-
kor munkáim méltó helyen maradnak fenn.
Nem hittem volna, hogy Jelinek ennyit köszön-
hetek majd. 

Életemben számos hivatásában kiváló szak-
emberrel, de amúgy � durva szóval � �szakbar-
bárral� találkoztam. Szóval olyanokkal, akiket
szakmájukon kívül semmi más nem érdekelt,
pláne nem a mûvészet vagy a tudomány. Ilyen az
erdészek között is lehet. De õk lelkükben azért
mások, a természet iránt érzékenyebbek. Pethõ
Józsefben pedig egyenesen egy mûvész veszett
el, s segíti is a mûvészetet. Itt tehát szerencsés
egybeeséseknek vagyunk tanúi.

� Mit jelenhet még Önnek és mindnyájunk-
nak Jeli?

� Az igazi mûvész senkihez nem hasonlítha-
tó, csak magával van összhangban. Öntörvényû.
Semmi nem befolyásolhatja, de mégis van egy
mérce. A világmindenség. Velem ugyanaz törté-
nik Jeliben, mint az egyszerû hívõ emberrel, ha
Istenhez fohászkodik a feszület elõtt. Létre jön a
transzcendens kapcsolat. Ezért mondtam azt,
hogy templom, sõt katedrális ez a kert.

Én a kis bogarat is bele tudom helyezni a vi-
lágmindenségbe. Akárhol vagyok is, magamat is
bele kell éreznem. Jelibe ha kimész, semmi más
nem történik veled, mint ez a csoda: a látvány té-
ged is bevon a világmindenségbe� 

aus

�Harmóniát teremteni
a lélek mélyében�

Tel.: 94/573-006, 573-007
Fax: 573-036

AJÁNLÓ
A Dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeibõl

SZAKIRODALOM
� Buscaglia: A szeretet

� Denkin: Miért nem akkor látsz, amikor

jó vagyok?

� Herkert: Másfél perc lazítás

� Lim: Feng Shui és az egészség

� Ray: Ozirisz arcai

� Sears: A táplálkozás menetrendje

� A szintetikus drogok világa

SZÉPIRODALOM
� Ambrose: Véletlen

� Archer: Metszéspontok

� Clinton: Élõ történelem

� Erdély lelke

� Marsh: Álom vagy valóság

� Moldova: A végtelen vonal

� Reilly: A bálvány

� Wass: Mire a fák megnõnek

VIDEOKAZETTA
� Acéllövedék

� ALI G Indahouse

� Atlantisz

� Gladiátor

� Öld meg Rómeót!

� Örök kaland

� A szerelem tengere

� Thornberry család

DVD
� Amazonok és gladiátorok

� Atomcsapda

� Hamupipõke

� Lóvá tett lovagok

� Mesék Mátyás királyról

� A Nílus hercege

CD LEMEZ
� Dance energy

� Dirty Dancing 2.

� Placedo

� The Streets
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Az idén húszéves oszkói Hegypásztor Kör
aktív egyesületként nagyon széles körû tevé-
kenységet folytat. Az örökségvédelemtõl, pince-
felújításoktól a zsúpkészítésen, turizmusszerve-
zésen át az Erdei iskola, Teleház mûködtetésén

át pályázatok írásáig, közösségek generálásáig
számtalan siker írható és jegyezhetõ nevük mel-
lé. Az 1985-ben alakult egyesületet 10 helyi fia-
tal alakította azzal a céllal, hogy a faluhoz tarto-
zó mûemléki jellegû épületeket megóvják, hisz
ezeket addig semmilyen módon nem becsülték
meg. Akör ezeket az épületeket megpróbálta do-
kumentálni, majd megóvni. Emellett cél volt a
falu, illetve a térség kulturális életének fellendí-
tése. Párhuzamosan az egyesület akkori vezetõ-
sége elhatározta , hogy közösen megpróbálnak
egy romos pincét megmenteni, 1987-ben sike-
rült is vásárolni egy nagyon rossz állapotú prés-
házat. A felújítás kapcsán jött az ötlet, hogy nép-

rajzi táborokat kellene szervezni a munkák ösz-
tönzésére, így hosszú éveken keresztül az ország
különbözõ pontjairól érkeztek egyetemisták, il-
letve középiskolás diákok. Itt együtt éltek, dol-
goztak, és a pinceépület épült, újult. Az eredeti
célok mellett az egyesület munkája mûvészeti
csoportok mûködtetésével is kiegészült. Nép-

tánc csoportot, színjátszó csoportot alakítottak.
Ösztönzésükre jött létre Oszkóban az Idõsek
klubja, akik idõközben Dalos kört is alakítottak.
A Falunapok elindítása is az egyesülethez kap-
csolódik, immár 12 éve, és egyéb más kulturális

programok ösztönzõje is folyamato-
san a Hegypásztor Kör. 1999-ben
indult el a turizmusfejlesztési prog-
ramjuk. Lényege, hogy a szõlõhe-
gyen lévõ természeti és építészeti
értékeket védjék. Zágorhidi
Czigány Ákost kérdeztem a turiz-
musfejlesztési programról és a má-
jus 27�28-án megnyitandó Közös-
ségi Házról:

Turizmusfejlesztési programunk
2 fõ irányvonal felé mutat. Egyrészt
az egyesület saját szõlõhegyi terüle-
tén olyan épületegyüttest hozott lét-
re bemutató jelleggel, ami reprezen-

tálja a térség szõlõhegyi kultúráját, és kiinduló-
pontja lehet a szõlõhegyi turistautaknak, de szál-
lást is itt tudunk biztosítani. Emellett biztosak
voltunk benne, hogy az egész szõlõheggyel is
kezdenünk kell valamit. Az említettek mellett ré-
gi épületeket bontottunk le, hogy felépítsük a
hegypásztor lakóházát és pincéjét. A közel 50
nm helyiség aljára 100 éves téglaburkolat került,
régi nagyméretû téglákkal, mely igazi pincehan-
gulatot nyújt. Itt 30�40 embert tudunk leültetni
pincepörkölt vacsorára. Érdemes vendégségbe
jönni hozzánk. A turizmus program helyi érté-
kekre épülve próbál látogatókat vonzani a szõlõ-
hegyi kultúrához kapcsolódó programokkal.

Nem csak óvni szeretnénk meglévõ
értékeinket, hanem életet is vinni
hosszú távon a szõlõhegyre, pincékbe.
Csak így lehet a borkultúrának új len-
dületet adni. A szõlõhegyi élet megis-
mertetése mellett folyamatos képzése-
ket is tartunk a mostani és leendõ gaz-
dáknak. Nem titkolt célunk ezzel a tu-
datformálás, a személyes példaadás
szõlõtelepítésekkel nem csak a Hegy-
pásztor Körnél , hanem az egész szõ-
lõhegyen. Ez az attrakciója az egyesü-
letünknek. Ezt kell egyre inkább to-
vábbfejlesztenünk. A képzés mellett a
présház felújítási programot is folytat-
juk, de ez nagyban pályázatfüggõ. Tu-

rizmusfejlesztési programunk egy új oszlopa, az
egyesület eddigi legmerészebb vállalkozása az
új Közösségi Ház, egy 35 milliós beruházás
nagyrészt pályázati pénzekbõl. Az egykor kocs-
maként szolgáló, egyemeletes épület ehhez il-
leszkedõen többfunkciós. Benne Vinotékát mû-
ködtetünk, hisz a településünk jellegzetes szõlõ-

és bortermelõ területen van, Vas, Zala, Szlovénia
és Ausztria híres szõlõtermesztõ területeivel
szomszédságban. A Vinotéka az említett vidé-
kek borkultúráját foglalja egy csokorba, mutatja
be. Erre épül a hosszú távú szándékunk is, hogy
nem csak a falu, de a térség egykori borkultúrá-
ját újra lendületbe hozzuk. A Vinotékában van
egy fogadónk, ahol 40�50 fõs csoportokat tu-
dunk vendégül látni tálalóhelyiséggel, borkósto-
lással, alkalmilag meleg ételek kiszolgálásával.
Szorosan ide tartozik egy borospince, ahol a té-
ka borainak tárolása történik, valamint kiscso-
portok borkóstoló helye is. 

Érdekes attrakció az itt található bortrezor.
Gazdái egy évre vehetik bérbe induló italkínálat-
tal, de késõbb a gazda maga is kiegészítheti saját
kínálatával a kis raktárt, és elõzetes bejelentéssel
ismerõseit meghívhatja egy borozásra a bortre-
zorból a vinotéka pincéjében. A közösségi ház
egy másik funkciójaként biciklikölcsönzõt mû-
ködtetünk. Az erre járó turisták bejárhatják a se-
gítségével a térséget, erre túraútvonalakat is ja-

vaslunk. További fontos szerepe a közösségi
háznak a térségi képzési funkció. Rendezvé-
nyekhez, oktatáshoz, konferenciákhoz 70 fõs
elõadótermet is kialakítottunk a mai kornak
megfelelõ technikai bázissal. Konferenciák tel-
jes körû lebonyolítására van mód 21. századi
technikai körülményekkel, írótáblás konferen-
ciaszékekkel, projektoros kivetítési lehetõség-
gel, hangtechnikával, légkondicionált teremben,
mely bérelhetõ, igénybe is vehetõ. Itt egyébként
szeretnénk a jövõben a helyi mozit is elindítani
új technikai megoldással, 21. századi hangtech-
nikával, plazamozi hangzással. Az épületben két
iroda is mûködik, és a munkaszervezetben 4 iro-
dai munkatárs látja el az adminisztrációs felada-
tokat, pályázatírásokat, az ezzel és a szervezet
mûködésével kapcsolatos számos teendõt. Az
oszkói Közösségi Ház júniustól valamennyi
funkciójában szolgáltat és várja a vendégeit tele-
pülési, kistérségi és országos szinten is. 

�pam�

Új, a településen túl a térségnek is
szolgáltató Közösségi Ház nyílik Oszkóban
Beszélgetés Zágorhidi Czigány Ákossal, az Oszkói Hegypásztor Kör ügyvezetõjével
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Hároméves idén az a program, mely Vas-
váron és térségében a zöldhályog szembeteg-
séget van hivatva kiszûrni. A korábbi statisz-
tikák szerint 60 megjelentbõl 10 fõnél muta-
tott ki igazoltan glaukómát a szûrés után to-
vábbfolytatott vizsgálat, mely a néma kór
kezdeti fázisát fedezi fel a betegeknél. Dr.
Hajdú Enikõ szakorvossal beszélgettünk a ta-
pasztalatokról:

� Milyen látogatottsága volt a vizsgálat-
nak idén? 

� Az önkéntes és ingyenes szûrésen az
érintett negyven év feletti korosztályból vol-
tak elsõsorban, szám szerint harmincan.
Egyébként több embert is el tudnánk látni egy
ilyen alkalommal, és ajánlott lenne minden
negyven év felettinek megvizsgáltatnia magát
évenként.

� Lehet, hogy egyfajta fájdalomtól való
félelem is uralkodik az emberekben?

� Ez a vizsgálati módszer non-kontakt,
azaz a gép nem érintkezik a szemmel, így hi-
giénikus is egyben. A mûszer levegõvel dol-
gozik, egy levegõoszlopot nyom a szemhez
és az így lelapított felület méretébõl számol-
ja ki a szemnyomást. A gép nagyon drága, a
régióban sincs belõle, ezért is kivételes alka-
lom volt ez a mostani Vasváron. Idén, Szom-
bathely mellett, egyedüli városként a me-
gyében itt tarthattunk szûrést, melyet a
Pfizer Gyógyszergyár szponzorált, az önkor-
mányzat és a szemészeti szakrendelés együtt
szervezett meg.

� Kik lehetnek az érintettek, és milyen tü-
neteket �produkál� a zöldhályog?

� A zöldhályog úgynevezett néma beteg-
ség, azaz nagyon nehéz felfedezni, mert
megfoghatatlan tünetei vannak, különösen a
kezdeti fázisban. Tünet lehet a fejfájás, a
szivárványos látás, szemnyomás érzése a
szemben, homályos látás. De ez mind csak
ideiglenes érzés, a betegség kifejõdése lassú
folyamat. Szinte észrevétlen a látótérszûkü-
lés is, mert napról napra alakul ki. Hirtelen,
rohamszerû látásvesztés is elõfordulhat, igaz
ritkábban. Ha valamelyik stádium kialakult,
az már jobb nem lesz, de szinten tartható, és
a látótér rosszabbodása lelassítható megfele-
lõ gyógyszeres kezeléssel. Ehhez az aktív
megelõzést javaslom, azaz a rendszeres
kontrollt.

� Beszéljünk egy kicsit a betegségrõl, ma-
gáról. Mit is kell tudnunk róla?

� A zöldhályog általában kétoldali szem-
betegség. A szemben olyan túlnyomás ural-
kodik, mely feszíti a szem ideghártyáját és
látóidegfõt, így az nem kap megfelelõ oxi-
gént a szintén nagy nyomásnak kitett érháló-
zatból. Egyébként a szemnyomásmérés ru-
tinvizsgálat is egyben, a szemészeti szakren-
delésen is végezzük a szemüvegfelíráshoz
szükséges vizsgálatok mellett, csak nem

Zöldhályogszûrés Vasváron
non-kontakt módszerrel. Az elsõdlegesen ki-
szûrteknek azonban nem biztos, hogy
zöldhályog betegségük van, azt még bizo-
nyítani további vizsgálatokkal szükséges. A
statisztika azt mutatja, hogy a lakosság 4%-
a érintett a betegségben.

� Kiknek érdemes különösen odafigyelni-
ük magukra?

� Elsõsorban a negyven év felettieknek. A
kor mellett kockázati tényezõ egyebek között
még a magas vérnyomás vagy cukorbetegség,
az érelmeszesedés, de mindezektõl függetle-
nül annak is ajánlatos a vizsgálat, akinek a
családjában elõfordult már ez a betegség.

� Mi lehet a betegség oka?
� Okokról nehéz beszélni, nem tudjuk

megnevezni igazán ezeket. A stresszes élet-
mód elõsegítheti, azonban nem oka a betegség
kialakulásának. De a stressz nem kiváltó oka a
zöldhályognak hangsúlyozom, hanem a kiala-
kulást elõsegítõ tényezõ lehet.

� Lesz-e idén még szûrõvizsgálat?
� A tervek szerint talán az év második fe-

lében is sikerül a városban újra ilyen szûrõ-
vizsgálatot beiktatni, ezzel a néma betegsé-
get a korai fázisában, idõben el tudjuk kez-
deni kezelni, és ezáltal a látótér károsodást
lelassítani. Nagyon reméljük, hogy a továb-
biakban is a Pfizer Gyógyszergyár biztosíta-

ni tudja ingyen számunkra a szûréshez szük-
séges mûszert. Ennek reményében minden-
kit várunk az ingyenes vizsgálaton, ami elõ-
reláthatólag õsszel várható.

�pam�

Bõvülõ
szemészeti

szakrendelés
Változik a szemészeti szakrendelés ide-
je Vasváron. 

Dr. Hajdú Enikõ szakorvos júniustól
HÉTFÕNKÉNT 10�16 óráig rendel a
Körház szemészeti szakrendelésén.

Délelõtt elsõsorban a zöldhályog bete-
gek gondozása folyik, délután pedig
hagyományos szemészeti rendelés
zajlik majd az új rendelési napon a
Körházban.

Angoloktatás
kisiskolásoknak, óvodásoknak,

bölcsõdéseknek
Helen Doron Nyelviskola

Szombathely, Fõ tér 6. Tel.: 06/70-455-3794
www.helendoron.com

LEGYEN AZ ANGOL
GYERMEKE

MÁSODIK ANYANYELVE!
1985-ben szabadalmaztatott, a világ
17 országában sikeresen alkalmazott

módszer,1�14 éves korú gyermekeknek! 

Nyelviskoláink Magyarországon egyedülálló módon, második anyanyelvként oktat-
ják az angol nyelvet a gyermekeknek Helen Doron Early English módszerrel

A módszer általános jellemzõi:
- sikerét 1985 óta világszerte sokszázezer gyermek tanítása bizonyítja,
- megközelítése egyedülálló, ugyanis az �anyanyelvi módszer� segítségével tanít, amely a

mindennapos kazettahallgatáson keresztül olyan intenzív nyelvkurzust biztosít, mintha a
gyermek ténylegesen olyan országban élne, ahol az angol hivatalos nyelv,

- nemzetközileg alkalmazható módszer, mivel a tanfolyamok középpontjában kizárólag az
angol nyelv áll, tehát a nyelvet a maga egészében, s nem a gyermek anyanyelvének fordí-
tásaként tanítjuk,

- játékos, élvezetes és nagyon hatékony, mivel a zene és a humor képezi a módszer alapját,
- a foglalkozások életkor és tudásszint szerint differenciált, maximum 8 fõs csoportok-

ban folynak.

Folyamatosan induló nyelvtanfolyamainkról érdeklõdjön nyelviskolánkban!
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Májusban � hagyományainkhoz híven � a
végzõs diákok elbúcsúztak az �alma mater�-tól.
Május 6-án 29 maturáló diák köszönt el a diák-
társaiktól, tanáraiktól. 

Barbalics Margit, Bodorkós Viktória, Boros
Eszter, Borsos Anita, Bõsze Ádám, Dóka Balázs,
Dunai Andrea, Gál Erika, Hajdár Eszter, Homo-
ki Rita, Horváth Ágnes, Horváth István, Horváth
Katalin, Jandrasits Ágnes, Kovács Katalin, Kõris
Tamás, Kullai Nikoletta, Mándli Mónika,
Mátyás Dávid, Paul Zoltán, Smolczer Zoltán,
Somlai Eszter, Szabó Katalin, Szabó Tímea,
Szekeres Gyöngyi, Szendi Alexandra, Szita
Annamária, Tóth Balázs, Vincze Tibor

Osztályfõnök: Sági Zoltánné 

A 11. évfolyamosok kedves szavakkal eleve-
nítették fel az együtt töltött évek emlékeit. Ber-
tók Gyöngyi a Béri Balogh Ádám Gimnázium,
Posta- és Bankforgalmi Szakközépiskola, Kollé-
gium igazgatónõje köszöntötte a ballagókat. 

�Tisztelt Vendégeink, Kollégák! Kedves bal-
lagó Lányok és Fiúk!

Hát �eljött az óra...�! Az óra, melyben az is-
kolai ünnepkör talán legszebb, s minden bizony-
nyal legmeghatóbb állomásához érkeztünk: a 12.
osztály búcsúzásához, a ballagáshoz. Mert �
ahogy a Prédikátor Könyve is szól �: �Minden-
nek megvan az órája és minden szándéknak a
maga ideje az ég alatt. Van ideje a születésnek és
a halálnak; ideje az ültetésnek és az ültetvény ki-
szedésének. Ideje az ölelésnek és ideje a gyógyí-
tásnak; ideje a bontásnak és ideje az építésnek.
Ideje a sírásnak és ideje a nevetésnek; ideje a jaj-
gatásnak és ideje a táncnak ��

Négy évvel ezelõtt számotokra elérkezett az
ideje, hogy új helyzetekben is kipróbáljátok ma-
gatokat. A középiskolába lépéssel új társak, új
tanárok között kellett megtalálni a helyeteket, új
elvárásokkal kellett szembesülnötök, s megfelel-
ni azoknak. Az új környezet � s ez leginkább a
kollégistákra vonatkozik � együtt járt a családtól,
a régi ismerõsöktõl, barátoktól való részbeni el-
szakadással. 

Ma pedig elérkezett az ideje, hogy életetek
egyik komoly válaszútjához érve döntsetek: az
érettségi után lezárjátok-e középiskolás éveite-
ket, s továbbtanultok a felsõoktatásban vagy
másutt, avagy � meghosszabbítva az eddig kö-

zösen járt utat � még maradtok, hogy a nálunk
kínált szakmákból egyet elsajátítsatok. 

De mi is történt velünk ez alatt a 4 év alatt? 
A biológusok szerint 7 évenként kicserélõdik

minden atomunk. Anyagi értelemben teljesen más
emberek leszünk. A pszichológusok szerint 14�18
éves korunk között változunk a legtöbbet. Szélsõ-
séges vélemények szerint, amit ebben az idõszak-
ban nem tanultunk meg, azt már sohasem fogjuk
tudni. Nem kevés változáson estünk/estetek át tehát
az elmúlt években.

Kedves Ballagók!
Ugyan ki ne emlékezne a négy évvel ezelõtti

42 diákra, a velük szinte zsúfolásig telt osztály-
teremre. A kezdetben kissé megszeppent, majd
gyorsan öntudatra ébredt majd' két osztálynyi
kamaszra. A tanórák fegyelmezetlenségeire, a
szünetek harsányságára� 

Embert próbáló idõk voltak. De kollégáim és
Ti, akik 29-en most itt álltok, kiálltátok a próbát.
Közös történetünket együtt írtuk, s e történetben
mára már nagyon sok kellemes emlék is helyt
kapott. Amikor néhány perce végigjártátok az is-
kolát, elõtte a kollégium épületét, a ballagás és a
dalok hangulatában minden bizonnyal felidézõd-
tek az itt eltöltött diákévek eseményei, élményei:
a közös programok, osztálykirándulások és diák-
rendezvények feledhetetlen történé-
sei, a hétköznapok kellemes vagy
éppen feledésre ítélt emlékei. A dol-
gozatírások, számonkérések izgal-
ma és a vetélkedõk, versenyek fesz-
telensége; tanáraitok korholó szavai
és a dicséretek; a házifeladat-írás
alóli kibúvók és a � néha � megfe-
szített tanórai munka; a kollégiumi
élet szigora és a kimenõk öröme.
Így, együtt vannak jelen emlékeze-
tünkben az elmúlt évek gondjai, ne-
hézségei és azok nagyszerûsége is.
Így igaz és teljes az elmúlt négy esz-
tendõ. 

A ballagás azonban nemcsak a
múltról, a jövõrõl is szól. A kor pedig, amiben él-
tek, rendkívül változó. Újabb és újabb kihívásaira
kell majd felelõs válaszokat adnotok, s erre csak
azok lesznek képesek, akik megfelelõ tudással és
kompetenciákkal rendelkeznek. Mi, a tanáraitok
igyekeztünk odaadni mindazt, amit csak adni tud-
tunk ahhoz, hogy ennek a tudásnak és képesség-
nek a birtokába jussatok. 

Mert a folyamatosan változó környezetben
nagy szükségünk van valamilyen általános mû-
veltségre. Ahhoz, hogy beszélgetni tudjunk egy-
mással, és ki tudjuk fejezni az érzéseinket, min-
dig is szükség volt � és lesz a jövõben is � a
klasszikus mûveltségre: egy jól körülhatárolható
irodalmi ismeretanyagra, történelmi események
ismeretére, amelyekre hivatkozhatunk adott
helyzetekben, s amelyek lehetõvé teszik, hogy
bekapcsolódjunk a nemzeti, a regionális és akár
az egyetemes kultúrába. És szükségünk van arra

is, hogy kifejlesszünk olyan információ-feldol-
gozó és problémamegoldó mechanizmusokat,
amelyek lehetõvé teszik a tudás megszerzését, a
tanulást, az ismeretszerzést. Ezen képességeink-
re egy életen át szükségünk/szükségetek lesz. 

Kedves végzõs Diákok!
A változó világban változott és változó a köz-

oktatás is. És ti a négy év alatt tanúi, sõt alanyai
voltatok e változásoknak. 

Hiszen:
� veletek kezdõdött a középiskolában a Nem-
zeti Alaptanterv bevezetése
� ti vettetek részt elõször országos kompeten-
cia-mérésben 
� s ti vagytok az elsõk, akik új típusú érettsé-
gi vizsgát tesztek�
Felnõttetek. Az ijedt szemû, várakozással te-

li 9. osztályosokból okosabb, mûveltebb, határo-
zottabb ifjúvá váltatok. A felnõttlét küszöbén ma
még felszabadultan ünnepelhettek, de hétfõtõl
számot kell adnotok megszerzett tudásotokról és
arról a képességetekrõl, hogy ezt a tudást alkal-
mazni is tudjátok. Igaz, egyelõre csak a feladat-
lapokon, de hamarosan a felnõttek mindennapja-
iban, a való életben is. 

Addig is örüljetek a mának! De a boldog pil-
lanatokban ne feledkezzetek meg mindazokról,

akik segítettek abban, hogy ma ünnepelhettek.
Gondoljatok jó szívvel szüleitekre, tanáraitokra,
osztályfõnökötökre és társaitokra. A gondosko-
dásukra, elvárásaikra, az egymás iránti szeretet-
re, az együvé tartozás érzésére � ezzel mind-
mind az értelmes, boldog élet irányába vezettek
benneteket. Mondjatok nekik is egy-egy köszö-
nõ szót. Megérdemlik. 

Kedves búcsúzó Diákok!
Most elballagtok, s mi elköszönünk tõletek.

A szép emlékeket, egymás õszinte mosolyát, a
tudást és azokat az emberi értékeket, amelyeket
megpróbáltunk belétek plántálni, vigyétek ma-
gatokkal, s õrizzétek jól, hogy emlékük és a tar-
tás, amit nyújt, meghatározza, megszépítse fel-
nõttkorotokat. 

Az intézmény minden dolgozója nevében kí-
vánom nektek, hogy életetek legyen szép, teljes
és boldog emberi élet.�

Ballagás � 2005
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Május közepén háromnapos nemzetközi
színjátszó találkozónak adott helyet Vasvár.
Néhány tényadat: 23 elõadás zajlott a három
nap alatt. 21 színjátszó csoport nevezett a
fesztiválra. A megyei színjátszó ki-
válóságok mellett egyebek között
Szegedrõl, Kecskemétrõl, Mezõ-
kovácsházáról, Budapestrõl is ne-
veztek csapatok, a határon túliakat
pedig Erdélybõl és a Vajdaságból
képviselték. A találkozón résztve-
võk, nevezõk létszáma 350 fõ volt.
Elõadási helyszínek a Mûvelõdési
Ház nagytermében és az általános is-
kola aulájában voltak. Az együttmû-
ködés egyik kellemes tapasztalata
volt a Mûvelõdési Ház vezetõje sze-
rint az általános iskola rugalmas és
segítõ hozzáállása a rendezvény fo-
gadásához, sok más mellett a reggel-
tõl estig az aulában folyó elõadások teljes és
zökkenõmentes infrastrukturális kiszolgálása.
A közel félezer ember elszállásolását négy
helyszínen oldották meg a szervezõk. Díjak

kétféle módon születtek. A szakmai zsûri mi-
nõsítõ címeket osztott, valamint városi vállal-
kozók felajánlásából különdíjakkal illették a
különleges produkciók létrehozását. Ennyit a
találkozó néhány tényérõl. És akkor most a
háttérrõl. A nagyszabású, már-már sziszifuszi-
nak nevezhetõ programot, a közel félezer em-
ber zökkenõmentes fogadását, az ezzel kap-
csolatos szervezési munkákat csupán közel 10
ember mozgatta. Természetesen ez a három
napon át szinte 24 órás szolgálatot és készen-
létet jelentett számukra. A nívós rendezvény
patinájának szóló országos és megyei pályáza-
tok korábbi támogatási aránya idén a gazdasá-
gi nehézségekre való tekintettel egyharmadára
olvadt, közben a rendezvény egyre nagyobb
teret és ezzel annak megvalósításához szüksé-
ges anyagiakat követel magának sikeressége
miatt. Ezt az anyagi ûrt is ki kellett pótolni át-
meneti intézkedésekkel, spórolásokkal,
szponzorok felkutatásával. A szervezési, szel-

lemi és fizikai munka mellett szigorú háttéral-
kukat és tárgyalásokat is kellett folytatni az el-
látó intézményekkel az anyagiak lefaragása
céljából az utolsó pillanatokig. A Mûvelõdési

Ház átmeneti helyzete és az emiatt megnehe-
zedett objektív körülmények és a felsoroltak
ellenére is minden sikerült, olajozott volt, és
valódi élményekkel indultak haza a csoportok.

Külsõ szemlélõként és a szervezési
munkákba egykor belekóstoló és an-
nak nehézségeit ismerõ emberként is
minden elismerésem a Mûvelõdési
Ház dolgozóié és segítõié. Köszönet
nekik, valamint fiatal és felnõtt ma-
roknyi segítõ csapatuknak, mert jól
sikerült rendezvényt hoztak létre
szinte a �semmibõl�. A fesztiválon
nem csak jól érezték magukat a cso-
portok, de Vasvár jó hírét is keltik tá-
vozóban az országban ezután. És ez
nagyon jó lehet nekünk. Komoly be-
fektetés, melyben mind a szellemi
tõkét, mind a valós bankókat a Mû-

velõdési Ház tette a �késõbb megtérülõ befek-
tetések� virtuális bankjába. A városért.

� pam �

IV. Nemzetközi Színjátszó
Fesztivál � Vasvár

Gyermek és
Ifjúsági Nap

Vasváron
2005. június 5.

10 órától Sportversenyek
a futballpályán

Többek között: 
Vasvár Város Önkormányzata és a
Vasvári Gyermek és Ifjúsági Önkor-
mányzat
Barátságos focimérkõzése

14.30 órától kulturális csoportok
bemutatói (Kempinggel szemben)

� Táncegyüttesek 
� Zenekarok
� Népdalkör
� Színjátszók
Kézmûves foglalkozások az indián
sátorban, aszfaltrajzverseny a szak-
középiskola pályáján, LOGO-Mobil
busz

16 órától bemutatók
� kutyás
� tûzoltóság
� mentõs
� modellezõ
� rendõrség

Állatszépségverseny, palacsintasütés és
-evés, lovoglás, íjászat, gólyalábazás,
QUAD � 4 kerekû motor
Büfé a fürdõ kisházában. Lesz pop-corn,
vattacukor, lufi, édességek, üdítõ...
A nap folyamán ingyenes a fürdõhasz-
nálat 0�26 éves korig.

AZ AUTÓS � MOTOROS ISKOLA

INTENZÍV
SZEMÉLYGÉPKOCSI-,

MOTORKERÉKPÁR- ÉS
MOPED-VEZETÕI

TANFOLYAMOKAT INDÍT
A TANSZÜNETBEN

VASVÁRON
a Postaforgalmi

Szakközépiskolában.
30% AZ SZJA-BÓL VISSZAIGÉNYELHETÕ!

TÁJÉKOZTATÁS: 94/51-19-51
Ny.sz: 18-0054-04 Alsz.: 0553
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Vasvár Város Önkormányzata május
20-án megtartott testületi ülésén beszá-
molót hallgatott meg a gyermekjóléti és
gyermekvédelmi feladatok ellátásáról,
valamint a Gyermekjóléti Szolgálat 2004.
évi tevékenységérõl.

Döntés született arról, hogy 2005-ben
is folytatja a város azt a gyakorlatot,
amelyben a városkép megóvása, szépítése
érdekében pályázatot ír ki utcai homlok-
zatok felújítására. A Városfejlesztési és
Mûszaki Osztály a képviselõ-testületi ha-
tározatnak megfelelõen összeállította a
pályázati felhívást, illetve a pályázati
adatlapot. 2005-ben az önkormányzat
költségvetésébõl 300 ezer forinttal támo-
gatja a pályázókat. Németh Zsolt polgár-
mester rámutatott: Nem keltenek hiú vá-
rakozást a pályázókban, hisz erre a célra
maximum 300 ezer forint áll rendelkezés-
re, és legfeljebb 30%-os támogatást ad-
nak. Ez az összeg a lakóház-építési támo-
gatáshoz képest nem kevés. Tömbszerû
házak felújításánál pedig a testület böl-
csességére van bízva, milyen mértékû tá-
mogatást adnak. A testület 12:0 arány-
ban fogadta el a pályázati kiírást.

Fürdõ-kérdés igenekkel, nemekkel

Mivel közlekedési okok miatt késett a
Szentkút Szabadidõ Szolgáltató Kft. ügyveze-
tõje, Pichovszky Antal, így ezt a napirendi
pontot a testület � bár elsõként akarta � csak
harmadik napirendi pontként tudta tárgyalni.

Elõzmény: a testület a februári ülésen
tárgyalt a fürdõ üzemeltetésének lehetõsé-
gérõl, s arról, hogy a holtpontról ki kell
mozdítani ezt az ügyet. Akkor úgy döntöt-
tek, hogy a város üzemeltetésre akkor veszi
át a fürdõt, ha:

1. május 15-ig ott a tulajdonos elvégzi a
garanciális hibák kijavítását, s beindítja, be-
üzemeli a pancsolót és a medencéket;

2. biztosítja a lefedés feltételeit, ezzel az
egész éves nyitva tartás lehetõségét;

3. a közvilágítás kerüljön ki a közterületre.
Németh Zsolt polgármester e kitételek

ismételt elmondását követõen megkérdezte
a cég képviselõjét, Pichovszky Antal urat,
mit is sikerült elvégezniük.

Õ elmondta, hogy jelenleg vita folyik ar-
ról, hogy a fõvállalkozó és az alvállalkozó
milyen arányban osztozzon azon a 10-15
millió forintos káron, amely kivitelezési hi-
ba miatt nem lehet a medencét a nagykö-
zönségnek a rendelkezésére bocsátani. A

kármegosztásról igazságügyi kárszakértõ
dönt majd. Helyi vállalkozó viszont elvégzi
a technológiai munkálatokat, amelyek csak
késve kezdõdhettek a jogi és egyéb huzavo-
na miatt. A technológiai elõírások betartásá-
val a helyi vállalkozó június 10-re tudja vál-
lalni a munkák elvégzését. A csúszás oka te-
hát technológiai jellegû. 

Egyben tájékoztatta a megjelenteket ar-
ról, hogy már tárgyalt, és árajánlatot is kért
egy cégtõl a sátras lefedésre, akik ezt 8 mil-
lió forint plusz áfa összegért vállalják. En-
nek 45%-át szerzõdéskötéskor, 45%-át tele-
pítéskor, 10%-át pedig üzembe helyezést
követõ 8 nap múlva kell kifizetni.

A 7 villanyoszlop közterületre helyezé-
sét meg lehet oldani, ha a költségek felét
állja az áramszolgáltató. Az általuk becsült
áthelyezési költséget, az 1 millió forintot
azonban a kft. soknak tartja. A cég képvise-
lõje tájékoztatta a testületet arról is, hogy a
Vasi Triász ismét magas áron, 300 fo-
rint/köbméter áron ad vizet. Mivel a mûkö-
dési költségek felét ez teszi ki, jó lenne az
árról tárgyalni. Miért �fogyaszt� a fürdõ sok
vizet? Azért, mert 5 órán át kell folyatni ah-
hoz, hogy meleg víz jöjjön. Ezért jó lenne a
vízszolgáltatóval egyezségre jutni. 

Németh Zsolt polgármester elmondta,
hogy megtörtént annak a 3 fõnek a kiképzé-
se, akik majd a fürdõt üzemeltetik. Ennek a
költségeit 2 ember után az önkormányzat fi-
zette, egy fõét pedig az Orpheusz-program-
ból finanszírozták. Az úszómesteri képzés
felét az alkalmazott fizette, másik felét az
önkormányzat állta. Közcélú feladatokra
pedig egy fõt vesznek fel, aki a kertészi és
takarítói feladatokat látja majd el.

Az ÁNTSZ-szel is felvették a kapcsola-
tot, ám az engedélyeket csak az üzemeltetõ
szerezheti be, ennek értelmében elkészítet-
ték az üzemeltetési szabályzatot is, amely
kimondja, hogy az üzemeltetés mint feladat
az általános iskolához kerül, de nem terheli
a meglévõ intézményi költségvetést. 

Egyben észrevételezte Németh Zsolt
polgármester, hogy a garanciális munka el-
végzése elõbb is megtörténhetett volna. Az
alvállalkozóval a holtpontról pedig akkor
mozdult el az ügy, amikor személyesen tár-
gyalt velük. Az alvállalkozó egyébként a fõ-
vállalkozótól kármegosztást vár. Hogy ma-
gas a vízdíj? Ugyanez a vízszolgáltatás köb-
méterenként csatornadíjjal együtt Körmen-
den 400 forintba kerül. Az áramszolgáltató-
val is lát lehetõséget az egyezségre.

Egyben kérte a tulajdonost, hogy mutas-
sa be a 10 millió forintról szóló �banki iga-
zolást�, amely azért is indokolt, mert a vá-
ros, mint késõbbi üzemeltetõ, állami költ-
ségvetésbõl gazdálkodik. 

Bizottsági vélemény igennel

Zágorhidi Czigány Csaba a Városfej-
lesztési Bizottság elnöke elmondta, hogy a
bizottság úgy vélekedett, hogy néhány kér-
dést tisztázni kell, így azt is, hogy a banki
garancián ki mit ért, s a beüzemelési kiadá-
sokat is pontosítani kell. A határidõ megint
nem teljesült. Ám összességében a most el-
készített szerzõdéstervezet pontosítását kö-
vetõen a fürdõ üzemeltetésérõl szóló szer-
zõdést az önkormányzatnak meg kellene
kötni. Az ingatlanra és az épületre azonban
a tulajdonosnak kellene biztosítást kötnie.
Összességében a bizottság véleménye: igen
a szerzõdésre.

Bankgarancia vagy számlafedezeti
igazolás?

A testület tagjainak kiküldött üzemelte-
tési szerzõdéstervezet egyik sarkalatos
pontjának bizonyult az a megfogalmazás,
amely �banki garanciát� említ. Pichovszky
Antal ügyvezetõ bemutatta Németh Zsolt
polgármesternek azt az igazolást, amely a
gazdasági társaság számláján lévõ 10 millió
forintról szólt.

Ezt követõen a véleményalkotásban
markánsan két nézet csapott össze. Az
egyik nézetet Dr. Wessely István képviselte,
aki rámutatott: A szerzõdéstervezetben fo-
galmazási pongyolaság van. Más a bankga-
rancia és megint más a számlafedezeti iga-
zolás. Ez utóbbi semmit nem jelent. Ma van
pénz a számlán, holnap pedig nincsen. Ezért
felelõsséggel csak úgy tud dönteni, ha
bankgaranciát vállal a tulajdonos.

Pichovszky Antal ingerülten válaszolt e
felvetésre: Ha ilyen a bizalmatlanság, nem
tornázom tovább az Ön kedvéért. Az utóbbi
idõben az Ön levele, a fürdõ és az ellenem
folytatott kampány � nem titkolom � meg-
viselt. Semmilyen bankgaranciát nem va-
gyok hajlandó vállalni a saját fürdõm eseté-
ben. Ha kell, euro-kötvényeket nagyon szí-
vesen letétbe helyezek. Viszont folyamato-
san pénzt költök erre a fürdõre, s még egy
fillér hasznot sem láttam.

Németh Zsolt polgármester úgy véleke-
dett, hogy e problémakör megoldása min-
denkitõl kompromisszum-készséget igényel.

Önkormányzati ülés
Példa értékû gyermekvédelmi munka, gyermekjóléti feladatellátás,
a város átveszi üzemeltetésre a fürdõt, októberre várható a lefedés,

õsszel 3 elsõ osztály indul
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Dr. Wessely István ismét szót kért, s így
válaszolt Pichovszky úrnak: Ez a kérdés
nem Ön ellen szól, hanem jelezni kívántam,
hogy van a szerzõdésben egy lényeges hiba.
Dönthet úgy is a testület, hogy nem kér
bankgaranciát, s megelégszik a hozott ban-
ki igazolással. A 3. pontban tudni kellene
azt is, milyen összegrõl beszélünk és dön-
tünk majd? Ugyanis ehhez költségszámítást
kellene végezni, s ez nem történt meg. 

Fixl László képviselõ hozzászólásában
kifejtette: A képviselõ-testület szándéknyi-
latkozata, hogy a fürdõt átveszi mûködte-
tésre, üzemeltetõként pedig Németh Zsoltot
nevezi meg, itt pedig hallottuk, hogy a Kar-
dos László Általános Iskola lesz az üzemel-
tetõ. Valójában ki is látja el az üzemeltetési
feladatokat, s hol történik majd a költségek
könyvelése? Kijelentem, hogy ezt a szerzõ-
dést nem fogom támogatni és megszavazni.

Visszatérve a lapban ultimátumként fel-
tüntetett felszólalásomra, amelyet a költség-
vetés tárgyalásakor tettem, kijelentem, sen-
kit nem állt szándékomban megsérteni, ám
számomra fontos, hogy lássam, mennyi is a
kiadási oldal. Nem szívesen döntenék arról,
hogy a fürdõ üzemeltetését átvegye az ön-
kormányzat, mert az üzemeltetési feltétele-
ket, annak pénzügyi fedezetét a városnak
kell elõteremteni. S az átvétel idejét is pon-
tosítani kell.

Németh Zsolt polgármester � hallgatván a
polémiát végül �kipakolt�. Elmondta, hogy
hosszú ideje avatott és avatatlan prókátorok
véleményt formálnak, embereket befolyásol-
nak, vezetnek félre az utóbbi hónapokban, s
oly módon tüntetik fel a fürdõ elõéletét,
mintha az ingatlan eladása körüli kérdések õt
és testületét terhelnék. Nos, ki kell monda-
nia, még akkor is, ha elõdjérõl soha nem nyi-
latkozott, de ezen döntések nem az õ polgár-
mestersége idején születtek, ezért õt senki ne
is akarja mások félrevezetésével felelõsségre
vonni. Röviden úgy zajlott ez a kérdés, hogy
'94-tõl a Szentkút épített és apportált, megint
épített és apportált, és így tovább. Aki hitele-
sen akar errõl szólni, tekintse át azokat a
szerzõdéseket, s maga is meggyõzõdhet, mi-
rõl is beszél most.

Egyben javasolta, hogy a 10 millió fo-
rintról szóló banki igazolás összegének felét
a tulajdonos helyezze el a város letéti szám-
lájára, amelyet abban a pillanatban felsza-
badítanak, amikor a sátrat megvásárolja. 

Az üzemeltetõ az általános iskola lesz, a
mûszaki felelõsség nem terheli, csak a köny-
velés történik majd az iskolánál, s a jegyeken
az iskola pecsétje szerepel majd. Hogy sok-e
vagy kevés azon összeg, amelyet a célra fordít
a város? A település közintézményeit egy 5
ezres településnek megfelelõ kategóriában
mûködteti. A könyvtári díj sem fedezi a mû-
ködtetés költségeit, mégis vállalni kell, itt is
errõl van szó, amikor az úszásoktatás érdeké-
ben a város erre a lépésre szánja el magát.

Kovács Tilda alpolgármester úgy véleke-
dett, hogy az a testület, amelyik akkor a für-
dõrõl döntött, jó döntést hozott, mert ott
dzsumbuj volt. Egyben javasolta, hogy a
nyár végén vonjanak mérleget, csak akkor
lehet látni, mennyibe is kerül az üzemelte-
tés. A fürdõ része a szórakozásnak, a köz-
mûvelõdés egyik részét képezi, miként a
sport más területei, amelyre szintén tekinté-
lyes összegeket áldoz Vasvár. Ezen az ala-
pon fogom támogatni az üzemeltetést.

Gergye Rezsõ úgy vélekedett, hogy nem
elvtelenül kell e kérdésben megalkudni, ha-
nem kompromisszumos döntést kell találni!
Számára világos, hogy információk alapján
döntenek, lelkiismeretükre hallgatva, majd
a tulajdonost szólította meg: A testület a
legnagyobb toleranciával kezelte ezt az
ügyet, s igazodott Önhöz. Értse meg, nem
siethetünk annyira, hogy valami nagyobb
hibát kövessünk el. Látni akarom, hogy mit,
mikor, mennyiért vállalunk.

Pichovszky Antal meghallgatván a véle-
ményeket, így összegzett: Kérem, amikor
döntenek, tartsák szem elõtt, hogy az Önök
gyermekeirõl döntenek. Kérdés, hogy Vasvár
tovább provincializálódik, vagy elõbbre lép
ebben e kérdésben. Legyenek jobban lokál-
patrióták, s városukat ne kisebbítsék. Gazda-
sági szempontból arról van szó, hogy 5, 10
vagy 15 millió forint veszteséget kell lenyel-
nem. Ha pénzt kapok, én is pénzt áldozok, ezt
kell tudomásul venni. Fixl László álláspontja
nagyon becsületes, s remélem Wessely úrral
is együtt tudunk majd mûködni.

Németh Zsolt polgármester érzékeltette,
hogy a várost fürdõügyben nagy erkölcsi
kár érte.

Ezt követõen Pichovszky úr elhagyta a
termet, mondván, nem kívánja még jelenlé-
tével sem befolyásolni a döntéshozatalt. 

Ezt követõen a testület az egyes szerzõdé-
si pontokat megvitatva 10:2 arányban döntött
arról, hogy üzemeltetési szerzõdést köt.
Pichovszky Antal elmondta, hogy teljesen
logikus a szándék, a cél, hogy együttmûköd-
jenek. A hiánypótlások elvégzésére pedig a
június 13-át jelölték meg a szerzõdõ felek.

Fixl László pedig kérte, hogy a követke-
zõ testületi ülésre készüljön el az iskola és
az önkormányzat együttmûködési szerzõdé-
se, amely szabályozza a fürdõ üzemeltetésé-
nek együttmûködési feltételeit.

Három elsõs osztály indul

A testület megvitatta az induló elsõ osz-
tályok számát. Ez nem volt könnyû, mert a
térségben többen � bár a szándékfelmérés-
ben még nem így nyilatkoztak � Vasváron
kívánják elsõ osztályba íratni gyermekeiket.
Végül a testület 11:0 arányban úgy döntött,
hogy õsszel 3 elsõ osztály indul. A felszóla-
lók kifejtették, hogy a térségben és Vasvá-
ron is tovább csökken a gyermeklétszám.

� bodorkós �

GOURMET
PIZZÉRIA

VASVÁR, Dr. Tretter u. 9.

Kínálatunk:
� PIZZÁK �

� SALÁTTATÁLAK �
� GYROSTÁL �

� FRISSENSÜLTEK �
ÉTKEZÁSI UTALVÁNYT

ELFOGADUNK!
KÜLÖNTERMÜNKBEN:

RENDEZVÉNYEKET
OSZTÁLYTALÁLKOZÓKAT

ÁLLÓFOGADÁSOKAT
DÍSZEBÉDEKET,

DÍSZVACSORÁKAT
CSALÁDI ÜNNEPEKET

(eljegyzéseket, születésnap, névnap)

Telefon: 94/371-345
06-30/3550-304

Fabók
Kereskedelmi Bt.
Méteráru, lakástextil,

rövidáru bolt
Vasvár, Bartók B. u. 4/c

(Templom-domb)

Telefon: 94/370-076

Ajánlatunk
Nyári szövetek bõ választékban

750 Ft/m � 1200 Ft/m

Len anyagok több színben sima
és hímzett kivitelben

800 Ft/m � 1300 Ft/m

Férfiöltöny szövetek
1000 Ft/m � 1180 Ft/m
Akciós termékeinkbõl:

Függönyök nagy választékban
fehér és színes változatban

450 Ft/m � 1000 Ft/m � 1200 Ft/m

Kígyómintás mûbõr barna színben
2000 Ft/m helyett 1000 Ft/m áron kapható.

Minõségi árut kínálunk kedvezõ árakon.
Várom kedves vásárlóimat!

Fabók Tibor üzletvezetõ
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Az Országos Erdészeti Egyesület évente
rendezi meg vándorgyûlését. A 2005. évi ese-

ménynek a Szombathelyi Erdészeti Részvény-
társaság adott helyet és szervezte meg. A két-
napos találkozó elsõ, azaz pénteki napján a
megye több pontján, pl. a Kõszegi-hegyen, az
Õrségben, valamint a Farkas-erdõn szakmai
programok várták az érdeklõdõ vendégeket. 

Az erdészek egy csoportja a vasvári útvona-
lat választva pénteken kora délután érkezett
Vasvár fõterére. A zeneiskola fúvósai üdvözlõ
dallamokkal köszöntötték a száznál is több er-
dészt. Ezt követõen Orbán Lajos igazgató rövid
üdvözlése indította el a rendezvény vasvári ese-
ményeit. A díszkút körül állva Vas vármegye és
városunk történelmérõl hallottak érdekes elõ-
adást Zágorhidi Czigány Balázs elõadásában.
A templomba átvonulva a kolostor és települé-
sünk egyháztörténelmi múltjába kaptunk bete-
kintést. A hangulatot Farkas Anikó orgonajáté-
ka keretezte és tette felejthetetlenné. Ezt köve-
tõen a buszok továbbindultak a Jeli Arborétum-
ba, ahol szakmai vezetés mellett bejárták a kert
erdész szemmel is különleges részeit. A közel-
múltban felújított esõbeállók, új útbaigazító
táblák, pihenést szolgáló padok és ismeretter-
jesztõ táblák fokozták a nyíló rododendronok
varázsát. Késõ délután tárogatószó hívta az ün-
neplõ közönséget a rövidesen megépülõ
Ambrózy emlékház alapkövének elhelyezésé-

re, melyet kulturális mûsor kísért. Dr. Németh
Imre országgyûlési képviselõ és Dr. Pethõ Jó-

zsef a Szombathelyi Erdé-
szeti Rt. vezérigazgatója
helyezte el a leendõ ház
terveit, az az napi Vas Né-
pét és a jelenleg forgalom-
ban lévõ fémpénzek gyûj-
teményét tartalmazó urnát. 

A baráti találkozó va-
csorával kezdõdött, mely-
hez több mint hétszáz er-
dész ült asztalhoz. Más-
nap Szombathelyen az
MMIK dísztermében
közgyûléssel folytatódott
a találkozó. Kulturális
programokkal, felszólalá-
sokkal, sajtótájékoztató-

val és kitüntetések átadásával telt a délelõtt.
Külön örömünkre szolgált, hogy a hat, or-

szágos kitüntetett közül kettõ vasvári. Tóth
Pált a Vasvári Erdészet volt vezetõjét Bedõ

Albert-dí j ja l ,
Rauch Imrét a
Vasvári Erdé-
szet tervezõjét
Kaán Károly-
díjjal tüntette
ki az erdésztár-
sadalom. E ma-
gas kitüntetés
kapcsán újsá-
gunk a késõb-
biekben közöl
riportot olvasói
számára. 

Laki László

Zöld ruhában

Nem mindennapi látogatója akadt váro-
sunknak május 24-én délután. Mint négy hó-
napig tartó kerékpárkörútja egyik elõre kivá-
lasztott állomásán, fél órára nálunk is megpi-
hent dr. Albert Royaards úr a �Mosolygó Kór-
ház� Alapítvány holland elnöke. A magyar
kórházakban fekvõ súlyosan beteg gyerme-
kek megsegítésére tavaly õsszel alakult szer-
vezet jótékonysági túrája Nógrád megyébõl
indult el még márciusban. A táv 6 ezer kilo-
méter, hazánk 252 települését érinti, közülük
36 a vasi. A �Magyarországi Kerékpár Körút�
keretében népszerûsíti Dr. Royaards elsõ cél-
kitûzésüket, azaz 50 millió forintos adomány
összegyûjtését gyermekkórházi újraélesztõ
készülékek beszerzésére. A településeken ön-
kormányzati vezetõk segítségével a helyi le-
hetséges szponzorokkal veszik fel a kapcsola-
tot a jótékony célú adománygyûjtés elõsegíté-
se érdekében. Kovács Tilda alpolgármester a
városházán fogadta az alapítvány elnökét,
melynek kuratóriuma egyébként kilenc ma-
gyarországi gyermek-gyógyászati intézmény
vezetõjébõl és két jogászból áll. 

A magyarul kitûnõen beszélõ Dr. Albert
Royaards egyébiránt 62 éves, maga is jo-
gász, illetve bankár. Elmondta még a Vasvá-
ri Újságnak azt is, hogy szervezésükben so-
kan munkálkodnak a beteg gyermekek jó-
kedvre derítésén is, például zenészek és más
mûvészek. 

Aki többet kíván megtudni a Mosolygó
Kórház Alapítványról, az keresse fel az
interneten a www.mosolygokorhaz.hu web-
oldalt, vagy hívja õket telefonon a 06-1-
3020060-as számon.

Az említett jótékony célú adománygyûj-
tés számlaszáma: ING Bank 13700016-
04321019

�Mosolygó
Kórház�
Vasváron
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A Megyei Közlekedési Verseny 2. helyezett-
je Varga Dóra 8.c, 3. helyezett Vincze Martin 4.c

A Kerékpáros Ifjúsági Kupa megyei forduló-
ján Kovács Erik 7.c 2.helyzést ért el, így Pécsett
képviselheti megyénket az országos fordulón.

A Körmenden megrendezett térségi számítás-
technikai versenyen Szecsõdi Tamás 7.c 1. he-
lyezést ért el.

A tanulók felkészítõ tanára Bódy József.
Piri I. Tamásné tanítványai a Megyei  Elsõse-

gélynyújtó Versenyen 5. helyezést értek el. A
csapat tagjai: Kiss Adél 8.c, Tüskés Fanni 7.a,
Török Zsófia 8.c, Szecsõdi Arnold 8.a, Bazsó
Attila 8.a.

A Borostyánkõ Megyei Környezetvédelmi
pályázat díjazottjai: Huszár Bianka, Németh
Zsófia, Farkas Diána, Pintér Boglárka 6.a osztá-
lyos tanulók. Kiemelt díjat kaptak a �Madárete-
tõm madarai� pályázaton Varga Adél 5.c és Tóth
Georgina 7.b.

A megyei Rába-parti Zenei Fesztiválon isko-
lánk kórusát a szakmai zsûri külön dicséretben ré-
szesítette. Köszönjük Pappné Bem Gabriella kó-
rusvezetõ és az énekkarosok munkáját. A feszti-
válon elõadott mûveket az alapítványi gálamûso-
ron és a tanévzáró ünnepélyen hallgathatjuk meg.

Az országos Zrínyi Ilona matematika verseny
megyei fordulóján évfolyamonként az elsõ 20
helyezést elért tanulókat az ünnepélyes ered-
ményhirdetésen jutalomban részesítették. Isko-
lánkból két tanuló vehetett részt a megyei ren-
dezvényen. Török Dorottya 6.c 14. helyezést,
Tóth Balázs 7.b 17. helyezést ért el. Dorka
Horváthné Tóth Mária, Balázs Kovács Csaba ta-
nár tanítványa.

A megyei német nyelvi versenyen iskolánkat
Geróts Zoltán 7.a képviselte. 14. helyezést ért el.
Felkészítõ nevelõje Rauch Ildikó.

Az Egervölgy foci kupa gyõztese Kovács
Csaba csapata: Kovács István, Sejber Bálint 7.c,
Sejber Martin, Horváth Patrik, Balogh Róbert
6.c, Bõsze Milán, Wéber Dávid 6.b, Birkás Ri-
chárd 6.a.

A megyei atlétika versenyen a dobogó elsõ
fokára állhatott Rózsa Péter 8.b, õ a magasugrás
és az ötösugrás gyõztese. Felkészítõ tanára: Hor-
váth László.

Iskolánk történetében elõször írták ki az EDS
� Kardos Kézi Kupát. 2. helyezést értek el lánya-
ink.

A szentgotthárdi Kézilabda Torna gyõztese
leánycsapatunk lett, fiaink a 3. helyet szerezték
meg. Szentgotthárdon Bõsze Boglárka 8/c a leg-
jobb góllõvõ, Varga Andrea 8/c a torna legjobb
mezõnyjátékosa.

Befejezõdött a Kézilabda Diákolimpia me-
gyei fordulója. Leány és fiú csapatunk egyaránt
ezüstérmes lett. A kézilabda csapatok edzõje:
Horváth László.

A csapatok tagjai: Németh Lajos, Bazsó
Attila 8.a, Polgár Roland, Pallosi Gergely,
Gangel Marcell, Rózsa Péter, Drimmer László,

Barabás Bence 8.b, Robán Dávid 8.c, Tóth Ba-
lázs 7.b, Horváth Dániel 7.a. Varga Dóra, Bõsze
boglárka 8.c, Németh Dóra, Horváth Kinga 8.b,
Réfi Bettina, Szabó Anita, Tóth Barbara, Varga
Andrea 8.a, Kovács Edina, Fülöp Barbara 7.b

A testvérmúzsák rajzpályázaton Zentai Dáni-
el 5.b egyéni díjban részesült. A megyei rajzver-
senyen ugyancsak Zentai Dániel 5. helyezést ért.

A Gyermekek Háza által megrendezett me-
gyei képzõmûvészeti versenyen Böcskei Aman-
da 2.c kiemelt díjban részesült. Felkészítõ taná-
ruk: Sejber Mihály.

A megyei Impressziók elnevezésû diákköz-
életi verseny 2. helyezettje iskolánk csapata lett.
Tagjai: Gombás Gréta 7.a, Pasics Júlia 7.b és
Gangel Marcell. Felkészítõ tanáruk: Sejberné
Szabó Mariann.

Módli Istvánné tanítványa Huszár Bianka 6.a
a Költészet napja alkalmából Bobán megrende-
zett szavalóversenyen 1. helyezést ért el.

Celldömölkön volt az elsõ Országos Mese-
fesztivál. (A 3 napos rendezvényen 2000 gyerek
vett részt!) Gergye Eszter és Zsankó László
�Mesekirálylány� illetve �Mesekirályfi� elisme-
résben részesültek.

Diákolimpia atlétika verseny 2. helyezettje
magasugrásból Rózsa Péter 8.b. Megyei teljesít-
ménye feljogosította az országos fordulón való
részvételre. Felkészítõ tanára: Horváth László.
Ugyanezen verseny 4.helyezettje kislabdahají-
tásból Tóth Balázs 7.b. Felkészítõ tanára: Ko-
vács Csaba.

Az iskolánk által megrendezett kistérségi
Magyar nyelv és irodalom, valamint matematika
versenyek eredményei a következõk: magyar
nyelv 3. évfolyam 1. helyezett:Novák Anna 3.b
Vasvár, 2. helyezett: Wessely Boglárka 3.c Vas-
vár, 3. helyezettek: Horváth Marietta Rábahid-
vég és Zágorhidi Czigány Ábel 3.b Vasvár. Ma-
tematika 3. évfolyam: 1. helyezettek: Barabás
Fruzsina 3.c és Tomanóczy Márton 3.b, 2. helye-
zettek: Kutasi Kitti Olaszfa és Kristóf Katinka
3.a Vasvár, 3. helyezettek: Bankó Dorina Gyõr-
vár és Wessely Boglárka 3.c Vasvár. Magyar
nyelv 4. évfolyam: 1. helyezett Vörös Viktória
Csehimindszent, 2. helyezett: Boda Kamilla

Rábahidvég, 3. helyezettek: Tóth Flóra 4.b Vas-
vár és Mazzag Regina Gyõrvár. Matematika 4.
évfolyam 1. helyezett: Németh Dávid Rábahid-
vég, 2. helyezett: Molnár Bálint Püspökmolnári,
3. helyezett: Kovács Áron 4.a Vasvár.

A sajátos nevelési igényû tanulók erdményei:
A XXX. Komplex Tanulmányi Versenyen

megyei 6. helyezést ért el Pölöskei Zsolt 6.o.,
Borbély Attila 7.o., Danka Imre 7.o. és Wirth Jó-
zsef 7.o. tanulók csapata. Felkészítõ tanáraik:
Kovácsné Horváth Erika, Pappné Karvalics
Gyöngyi, Szigetvári Mihályné és Molnár Gyula.

Az �Észt csiszoló� megyei matematika ver-
seny 2. helyezettje Danka Imre 7. osztályos,
5.helyezettje Horváth Alex 7. oszt. tanuló. Fel-
készítõ tanáruk Pappné Karvalics Gyöngyi.

Labdarúgás Vas megyei döntõjén 3. helye-
zést, a Regionális döntõn 2. helyezést értek el di-
ákjaink. A csapat tagjai: Pölöskei Zsolt, Lisztes
Norbert 6.o., Kiss Attila 5.o. Kalányos Géza
4.o., Horváth Alex , Lisztes Tamás, Borbély Jó-
zsef, Bogdán Ernõ és Danka Imre 7.o.tanulók.

Az atlétikai verseny Vas megyei döntõjének
érmesei a következõ tanulók:. 1.helyezés
kislabdahajításból Orsós Csilla,100 m-es síkfutás-
ból Danka Imre 7.o., magasugrásból Bogdán Be-
áta 5.o. Õk hárman képviselik Vas megyét a má-
jus végén megrendezésre kerülõ országos döntõn
Szombathelyen. 2. helyezést értek el súlylökésbõl
és kislabdahajításból Bogdán Ernõ , távolugrásból
Lisztes Norbert. 3.helyezettek: távolugrásból Bor-
bély Attila, 300m-es síkfutásból Lisztes Norbert.
4.helyezett 800 m-es síkfutásból Kiss Balázs. A
sportversenyre Siposné Rózsa Erzsébet és Molnár
Gyula készítették a tanulókat.

Az �Ilyenek vagyunk� kulturális bemutatón
Szombathelyen szép sikerrel képviselték isko-
lánkat. A Vajas-pánkó c. mesejáték elõadása a
közönség körében nagy tetszést aratott. A mese-
játékot betanította Kovács Jánosné. Nagy Dániel
3.o., a megyei vers- és prózamondó versenyen
1.helyezett, Kiss Balázs 8.o. tanuló, 5. helyezett.
Felkészítõ tanáraik: Horváthné Kapui Zsuzsanna
és Kovácsné Horváth Erika.

Horváthné Tóth Mária
igazgatóhelyettes

Hírek a Kardosból

Hírek a középiskolából
� Dr. Horváth Tiborné tavasszal Kardos László-emlékérmet vett át 30 éves kollégiumi

munkája elismeréseként.
� A Holocaust évfordulójához kapcsolódóan diákjaink emléktúrán vettek részt

Budapesten. Meglátogatták a Zsinagógát, a Zsidó Múzeumot és a Holocaust
Dokumentációs Központot.

� Ausztria 10 éve � Magyarország egy éve: az Európai Unióhoz való csatlakozás
évfordulóján iskolánk két diákja Ausztriába utazott egynapos konferenciára. Az évforduló
kapcsán Szombathelyen � a diákok számára rendezett ifjúsági délutánon a középiskola
csapata második helyezést ért el. A csapat tagjai: Szita Natália, Gaál Ádám, Steier György
10. B osztályos diákok.
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Tisztelt Vasvári Újság Szerkesztõsége!
Bodorkós András fõszerkesztõ úr!
Tisztelt Vasváriak!
Olvasván a 2005. márciusi lapot, három-

szor is felszisszentem.
Az elsõ szisszenés annak szólt, aki az új-

ságban kijelenti, hogy a lap mindenki számá-
ra nyitva áll. Miért, mi történt a Vasvári Új-
ságnál? Még választások sem voltak, és új
szerkesztõbizottság alakult? Vagy mégiscsak
rájöttek, hogy esetleg más is tudja a tollat for-
gatni? Vagy õket is megcsapta a tavaszi szel-
lõvel érkezett demokrácia illata? Vagy csak
valaki elfelejtette cenzúrázni a lapot? Vagy a
�független� szerkesztõségi tagok, polgármes-
teri hivatalnak dolgozók, képviselõ, a polgár-
mester úr által a szerkesztõbizottságba �be-
csempészett� országgyûlési képviselõ titkára
lemondott volna? Vagy ismét én olvastam
rosszul, vagy nem jól láttam?

Vagy mindez csak a legújabb álcázási kí-
sérletük. Miközben az agytekervényeimen
futnak vadabbnál vadabb, hihetetlenebbnél hi-
hetetlenebb magyarázatok, értem meg, hogy
hisz ez is csak PR, reklám a javából. Ez az
egész nemcsak általam nagyra becsült és azt
hiszem kiválóan megfogalmazott cikk írója,
Dr. Wessely István lejáratására készült,
�Csendes vezéri háttérirányítással�. �Nos,
tisztelt szerkesztõbizottság: amit a képviselõ
úr megfogalmazott, az Vasvár igazi vélemé-
nye a vasvári polgármesterrõl, helyettesrõl és
a vasvári �szókimondó�, véleménye sincs,
�egységes� képviselõkrõl. 

Kezdjük ott, hogy van közöttük olyan, aki
három éve csendesen pihen az asztalnál, és
szava sincs? Jó ember, mondták volna a 80-as,
90-es években, de ma, 2005-ben? Persze az is
igaz, hogy mi az a három év, jól át kell azt
gondolni, mihez szól hozzá az ember, különö-
sen, ha vasvári képviselõ. Mert miért is vá-
lasztották? Tudják-e még vajon? Hogy képvi-
seljenek minket. Azt meg csendesen is lehet.
Hogy sokszor látom, a testületi üléseken
bontják fel a leragasztott borítékokat, amiben
a testületi anyag van, és már elõre fel kellett
volna készülni belõle!

Hiszen, ha ott olvasom el, vajon mihez fo-
gok hozzászólni? Vagy ez nincs benne a poli-
tikai receptben? Mert nézzük csak meg, mi-
lyen is a híres vasvári �polit-recept�?

Végy egy �egységes testületet�. Ha vélet-
lenül egy-két nem �egységes� is belekerül,
nem gond, jól keverd meg és szavaztass, 10:2
mindig kijön belõle! Legitim! Végy bármi-
lyen napirendi pontot, legrosszabb esetben is
10:2. Ritkán 9:3!!

Gartulálok. Ezért volt a polgármesterünk-
nek egységes testületre szüksége. S ez nem
elég, még meg is magyarázza a szerkesztõ úr
nekünk: ezt választottuk, ezt kapjuk. Köszön-
jük! Ha �véletlenül� mégis közöl levelet a

Vasvári Újság, kizárt dolog, hogy a szerkesztõ
úr ne fûzzön vezérfonalat (régebbi idõk vezé-
rei is használták személyes tollforgatóik ré-
vén), hogy érthetõbb legyen nekünk bárgyúbb
olvasóknak.

Nem hagyván az olvasót, hogy maga dönt-
se el, mit gondol a cikkrõl. De nem ám.
Jóindulatúlag �segít� nekünk, vigyáz ránk a
�nagy vezérrel� együtt, nehogy megártson ne-
künk a demokrácia friss tavaszi szellõje. Ne-
hogy félreértsük, mit vár el tõlünk a helyi
�nagy vezér� és helyettese. Segít, hogyan is
olvassuk a cikkeket. 

Figyelem, tisztelt szerkesztõbizottság: a
tévedhetetlen és igazán bölcs nagy vezérek
ideje lassan elmúlóban van. Mindenütt a vi-
lágon, talán egyszer Vasváron is. Ha hiszik,
ha nem, Vasvár már felnõtt, és képes egyedül
is dönteni.

Második felszisszenésem 2005. március
15-i ünnepi beszéd kapcsán született.

Városunk elsõ embere és országgyûlési
képviselõnk, Németh Zsolt úr nem restellte a
fáradságot venni, hogy e nemzeti ünnep alkal-
mával számoljon le a vele nem mindenben
egyetértõkkel. Példáktól hemzsegõ beszédé-
ben szó volt Táncsicsról, �ámokfutásról,
igazsághajhászatról, háborgásról, elégedetlen-
ségrõl, hogy mindig az igazat írta, de nem a
valódit, realitásérzéke is cserben hagyta,
gyenge erkölcsiség, tragikus élete, a veremrõl,
amit maga ásott.� Csak úgy �áradt� az üzenet
beszédébõl, a �segítõkészsége, a �féltése�.
Köszönöm. Nagyon köszönöm! 

Tisztelt polgármester úr!
Nem vagyok méltó arra, hogy bárki

Táncsics Mihályhoz hasonlítson, és senkinek
sincs joga ahhoz, hogy ennyire lebecsülje
Táncsics életét, még Önnek sem! Különösen
nem, ahol a mai emberek közel sem állnak
Táncsics hazafias érzelmeihez, igazságszere-
tetéhez, az Öné sem. Akkor sem, ha az õ éle-
tét például véve próbál meg ezúton nyilváno-
san kiokítani.

De azért valahogy azt hiszem, még ha so-
kan meg sem értették, mire, kire céloz, a Ma-
gyarság legnagyobb nemzeti ünnepe talán
nem erre való!!

Mint ahogy fütyülni sem, akkor sem, ha a
nekünk nem tetszõ tartja a beszédét. Én se fü-
tyültem, pedig az Ön beszéde nem március
15-éhez illett, nem a márciusi ifjakhoz, nem
hõsi halált halt vértanúkhoz.

� Mi azért írunk sajnos nyílt levelekben,
mert az Önhöz �több mint közel� álló és �füg-
getlen� helyi sajtóorgánum (esetleg az Ön és
közvetítõi mélységes egyetértésével) cen-
zúrázza leveleinket.

Hogy is mondta Ön a beszédében: �hiszen
manapság nem a sajtószabadságért kell küzde-
ni. Az van. Hol? Gondolom itt nem a Vasvári
Újságra gondolt. Mert Vasváron igenis van

cenzúra. Ami nem tetszik, nem közlöm ala-
pon. Ha meg közlöm, azonnal véleményt is
nyilvánítok róla. 

� Sikerült Önnek becsempésznie a helyi
szerkesztõbizottságba országgyûlési képvise-
lõi titkárát is, aki azóta �hálából� vagy spon-
tán, de nagy örömünkre, ömleszti Önrõl a fon-
tosabbnál fontosabb híreket. Mihez is szólt
hozzá legutóbb Németh Zsolt képviselõ úr a
Parlamentben, s mihez nem.

Én megértem:
� Hogy Önnek nem tetszik, ha itt Vasváron

sokan vannak, akik másképp képzelik a város
közéletét.

� Hogy �egységes� testülete és Ön dönté-
seikkel kevés babért arattak az utóbbi idõben,
s ez hosszú távon Önnek eléggé idegesítõ le-
het. (Megnyugtatom, errõl nem én tehetek!)

� Hogy eddig senki sem bírálta Önöket nyil-
vánosan, és nem értik, most ez hogyan is lehet.

� Hogy már ennyire nem tudja palástolni
érzéseit.

� Hogy már mindenkiben, aki nem Önnel
ért egyet, ellenséget lát.

De engedje meg, és tisztelettel kérem: ha
akar, nyilvánítson véleményt, de ezt nem már-
cius 15-én, a Magyarság legnagyobb nemzeti
ünnepén tegye, még bújtatva se! A nemzeti
ünnep nem erre való! Ezt önnek, mint Vasvár
polgármesterének, mint országgyûlési képvi-
selõnek is tudnia kellene!

Harmadik szisszenésem annak szólt, aki
kijelentette: Vasváron egy fillérje sincs a
Szentkút Kft.-ben, a polgármester és testülete
sohasem támogatta a kft.-t.

Ha ez így van, felelnie kellene egy pár kér-
désemre:

Milyen jogon vásárolta meg a kft. a külön-
bözõ objekteket Vasváron kiírás, nyilvános ár-
verés nélkül? Miért nem kötötték ki szerzõdési-
leg az egyes objektek vásárlásakor, hogy a nem
teljesített ígéretek esetén a városnak jogában áll
visszavenni az épületeket, területeket? 

Mi lett a sorsa a már megszavazott
10.000.000 Ft támogatásnak? Hová lettek
azok a területek, mi lett a sorsuk, amelyeket a
vasváriak �bagóért�, illetve ingyen felajánlot-
tak a városnak?

Hogy lehet az, hogy meg sem pályáztatott
és a megadott értékbecslés összegei alatt ve-
hettek meg objekteket? (Régi jegyzõkönyvek-
ben megtalálhatók.)

Hogy lehet az, hogy a Csónakázótó II-nél a
mai napig nincs kifizetve a vételár egy része,
valamint a szerzõdésben rögzített feltételeket
a mai napig nem teljesítették?

Hogyan került a régi út egy része, s vele
együtt a közvilágítás a kft. birtokába?

Mi igaz az állami támogatások összegei-
bõl? Csak Pichovszky úr nyilatkozata szerint
25.000.000 Ft az eddigiek összege. (Testületi
nyílt ülés 2005. II. hó.)

Olvasói levél
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Miért hagyja magát a képviselõ-testület a
tulajdonos által megzsarolni? (Pichovszky úr
kijelentette � ha a város nem támogatja, be is
lehet a fürdõt ám zárni.)

Hogy is volt az a történet a Szentkút Kft.-nek
már eladott-visszavásárolt idõsek házával?

S végül tisztelt Fõszerkesztõ úr!
Remélem, hogy ezen levelem teljes terje-

delmében megjelenik, mert csodák voltak is,
meg vannak, akár még Vasváron is. Ön azt ír-
ta, hogy nyitott a lap. Bár ezt ugyan nem hi-
szem, de itt a lehetõség, bizonyítsa be. Ön biz-
tatott, én írtam. Önnek csak le kell közölni.
Szokása szerint kommentárral, de úgy is jó. A
cenzúránál még az is jobb! Ha nem közli, úgy
hihetetlenné, valótlanná válik a lapban közölt
kijelentése. Ugyanígy a polgármester úré is,
aki még március 15-i beszédében is cáfolta a
cenzúra létezését. A levelem személyesen
adom át Önnek az áprilisi testületi ülés alkal-
mával, elkerülve, hogy esetleg a �nem jutott el
Önhöz�, nem kaptam meg idõben szavakat
használni kelljen. 

Tisztelettel: Kanizsai Béla Endre
Vasvár, Bendefy u. 24.

Széljegyzet helyett
Tisztelt Kanizsai Endre Béla, vagy miként

levele feladójaként írta, B. E. Kanizsai. 
Én nem szoktam csak úgy bele a vakvilág-

ba fogadkozni, üzenni, kinyilatkozni, sárdo-
bálni, hazudozni. Mert amit Ön itt az utolsó
sorokban leír, az olyan látszatot kelt, mintha
én idõnként elveimet, netán feleségemet, csa-
ládomat, gyermekeimet, hazámat, hitemet úgy
csereberélném, miként más az alsónemûjét.
Amit Ön sugall rólam ráutaló soraival, az egy-
szerûen hazugság.

Másfelõl most sem én döntöttem, hanem a
szerkesztõbizottság.

Amit pedig vezérségrõl, ahhoz közeli kö-
rökrõl, cenzúráról állít, az személyemet is be-
leértve, 9 ember jó hírnevének és az újság hi-
telének a sárba taposását, befeketítését jelenti.
Azt hiszem, van egy mérték, amin túl az em-
bernek szabad, demokratikus országban nem
kell eltûrnie, hogy finoman fogalmazva is,
agyilag imbecillisnek nézzék, s alaptalanul
befeketítsék. Ugyanis a szabad véleményalko-
tás soha nem egyenlõ a gátlástalan szabatos-
sággal, mások jó hírnevének bemocskolásá-
val. Gondolom, ezzel Ön is tisztában van, hisz
abban a polgári demokráciában, társadalom-
ban élt hosszú idõn keresztül, ahol szintén ér-
vényt szereznek ezeknek az alapvetõ állam-
polgári jogoknak. És most ne mondja nekem,
hogy nem így van, és azt se tegye hozzá, hogy
lám-lám megint kiokítottam Önt. De a valót-
lanság állítását, a hirdetõ cédulákon történõ
több mint fél éve zajló állandó rágalomhadjá-
ratát tovább nem tûrhetem. S ez nem fenyege-
tés. Ez ténykérdés. Ebben, bárhogyan is alakul
a jövõm, hajlíthatatlan vagyok. 

És most már leírom. Itt Vasvár jó hírnevé-
rõl is szó van. Annak további sárba tiprását

sem hinném, hogy el kellene tûrni. Bár én nem
vagyok Vasvári Polgár. Az pedig különösen
�tetszik�, hogy állandóan a város közvélemé-
nyére hivatkozik. Ez demokratikus jogállam-
ban valóban így dukál, melynek mértéke vá-
lasztói voksokban mérhetõ. Ne beszéljünk
mellé, öntsünk tiszta vizet a pohárba! Itt ké-
rem elõrehozott választási csatározásról van
szó. Ezt majd ötvenéves fejjel, közel két évti-
zedes sajtótapasztalattal jól látom. De gondo-
lom, jól látják ezt Vasvár Polgárai is. 

Aki pedig úgy gondolja, hogy a felelõs
szerkesztõ egyszerû vazallus szerepre kárhoz-
tatott hûbéres, akit hûbérura amolyan hitbizo-
mányként kezelhet, adhat, vehet, rángathat,
nagyot téved. A sajtószabadság ettõl megóvja
azt. Erre utaló magatartástól, szándéktól Vas-
vár mindig is mentes volt. Sem a múltban, Pap
Lajos polgármestersége, sem azt követõen
Németh Zsolt polgármestersége alatt nem volt

itt cenzúra. Az Ön becsmérlõ magatartását pe-
dig a Város színe elõtt utasítom vissza. 

Mellesleg az információ szabad áramlásán
túl a jog ismeri a dezinformáció fogalmát is.
Mert itt errõl is szó van. De gondolom, ezt is
látja mindenki. S csodák valóban nincsenek,
nem is csodától várjuk boldogulásunkat. És
boszorkányok sincsenek, miként azt Könyves
Kálmán ideje óta tudjuk, de azt is tudjuk, hogy
a boszorkányüldözések ideje is lejárt. Mert
1989-ben erre szavaztunk. Holott egy ideje
nekem úgy tûnik, bizonyos személyek, körök,
a szabad véleményalkotásra apellálva épp en-
nek a dezinformáción alapuló boszorkányül-
dözésnek a felélesztésén fáradoznak. 

Jobb lenne, ha dolgos mindennapjainkat az
együtt jobban, gyorsabban, hatékonyabban el-
ve hatná át!

Bodorkós András
felelõs szerkesztõ

Tisztelt Szülõk, Kedves Gyerekek!
2005 nyarán ismét tábort szervez a Hegyháti Jóléti Szolgálat Alapítvány Vasváron a
Teleházban. A tavalyi táborok sikerén felbuzdulva és a nagyfokú érdeklõdésre való

tekintettel idén is tartunk napközi jellegû tábort a 8�14 éves korosztály számára. 

A tábor idõpontja: 2005. augusztus 1�5-ig
A tábor részvételi díja az idei évben 6.000 Ft/fõ.

A tavalyi év tapasztalatai alapján idén még színesebb és eseményekben gazdag
programokkal várunk minden érdeklõdõt.

Jelentkezési határidõ: 2005. június 30. 
Jelentkezési lapokat a Teleházban lehet beszerezni.

Érdeklõdni: Teleház, Somogyi Krisztinánál személyesen, vagy az 573-150-es telefonszámon.

Szeretettel várunk minden kedves jelentkezõt!!!
A tábor szervezõi

Köszöntjük Önöket!
Klubunkba megint sokan jöttünk össze,

vérnyomás és vércukorszint mérések után
vendégünk is megérkezett Dr. Dobos Jenõ
fõorvos személyében.

Kedves bemutatkozása után az egyes és a
kettes típusú cukorbetegségrõl beszélt, de a
fõ témája mégis az alkohol fogyasztása a cu-
korbetegek körében volt. Pár mondatát
emelnénk ki a doktor úrnak.

Az alkoholfogyasztás nagymértékben be-
folyásolja a vércukorszintünket, egyes be-
tegnél vagy túl magas, vagy túl alacsony ér-
téket mutatnak a mérések eredményei. Sok
esetben elõfordult már a praxisában az esz-
méletvesztés, pillanatnyi beszédzavar, és
sajnos az is elõfordult sokszor, hogy
hipoglémiát kaptak a betegek. A diabéteszes
betegek is emberek, és természetesen min-
den jóból nem kell kimaradniuk, csak mert
gyógyszert vagy inzulint kapnak. Másik na-

gyon fontos dolog a diabéteszes számára a
mozgás, persze a diéta mellett, ami a súly-
csökkenés révén alacsonyabb vércukorszin-
tet eredményez.

Dobos doktor tanulságos elõadást tartott.
Dicséret illeti meg Gál Lajos bácsinkat, aki
amellett, hogy nagyon sokat olvas a külön-
bözõ betegségekrõl is, mindig tud érdekes
kérdéseket feltenni vendégünknek, és termé-
szetesen Kránitz doktornõnknek is. Válasza-
ikból sokat tanulhatunk. Reméljük, továbbra
is számíthatunk Lajos bácsink aktivitására.

Befejezésként Kránitz doktornõnkkel át-
beszéltük a hallottakat, kiegészítettük gon-
dolatainkkal.

Szeretettel várunk mindenkit!
Jó egészséget kívánunk mindenkinek!
Találkozunk legközelebb június 7-én este

6 órakor a szokott helyen.
Bazsóné, Katka

klubvezetõ

Diabetes Klub
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(folytatás az 1. oldalról)
Az ünnepélyes avatáson Németh Zsolt or-

szággyûlési képviselõ, Vasvár város polgár-
mestere méltatta a beruházás jelentõségét, fel-
elevenítve Vasvár sporttörténeti jelentõségét
és az összefogást, amellyel sikerült tetõ alá
hozni az impozáns sportöltözõt. A csapat ki-
válóan szerepel, így hát duplán is megérdemli
ezt a létesítményt - hangsúlyozta avató beszé-
dében a város polgármestere.

Dr. Varga Zoltán, a Vas Megyei Sportigaz-
gatóság vezetõje egy régi emléket idézett fel,
amikor még az NB III-ban játszott a Vasvár. Õ
épp akkor nõsült, amikor a hétvégi forduló
Vasvárra szólította csapatát, s a szombati lako-
dalom után, bizony nagyon megizzadtak Vas-
váron - emlékezett humorosan. 

Hubay Gábor, a VVSE ügyvezetõ-elnöke
megilletõdve mondott köszönetet mindazok-
nak, akik méltó körülményeket teremtettek a
vasvári sportolóknak. 

Ezt követõen kitüntetéseket adtak át
azoknak, akik Vasvár sportjában és a beruhá-
zásban jeleskedtek. Az avatási ünnepség zá-
ró aktusaként Németh Zsolt országgyûlési
képviselõ és dr. Varga Zoltán megyei sport-
igazgató vágták át a nemzeti színû szalagot,
majd a közönség megtekintette a létesít-
ményt. Közben csapatok érkeztek, jöttek-
mentek, nagy sürgés-forgás volt az öltözõ-
ben és a sportpályán is.

A majálishoz kitûnõ hátteret nyújtott a
sportlétesítmény, az idõjárás is kegyeibe fogad-
ta a rendezvény szereplõit, zsúfolásig megtelt a
pálya és az öltözõ közötti tér, a színpadon pedig
a fellépõ vasvári együtteseknek tapsolhatott a
közönség. Fogyott a babgulyás, az üdítõ, a ka-
landvárban pedig boldogan ugrándoztak a helyi
és a vidékrõl érkezett apróságok. A nap zárá-
saként a Haladás játszott barátságos mérkõ-
zést a VVSE labdarúgócsapatával. 

� sok �

Sportöltözõt avattunk

Kitüntetésben részesültek
A Vasvár VSE sportöltözõ-avató ünnepségén a Vas Megyei Sportigazgatóság igazgató-

ja, dr. Varga Zoltán úr Vas Megye Sportjáért kitüntetést adott át Németh Zsolt polgármes-
ternek, Kovács Tilda alpolgármesternek, Hubay Gábornak, a Vasvár VSE ügyvezetõ elnö-
kének.

Vas Megye Lakossága Sportjáért kitüntetésben részesült dr. Fukszberger Balázs a
VVSE elnökségi tagja, Sipos Sándor a VVSE Kölyök labdarúgó-szakosztály vezetõje,
Nagy Ferenc a VVSE kézilabda szakosztály vezetõje, Varga Jenõ a VVSE természetjáró
szakosztály vezetõje. 

Koroknai Gábor vasvári cégtulajdonosnak, sportaktívának a VVSE adományozott
sportkitüntetést, amelyet Hubay Gábor adott át.

A VVSE gazdasági ügyeinek intézését Németh Zsolt polgármester virágcsokorral kö-
szönte meg Szabó Gyulánénak és Németh Ibolyának.

Gratulálunk a kitüntetetteknek!
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A vasi labdarúgásban egykor szebb napo-
kat megélt Vasvár együttese, a VVSE hosszú
menetelést követõen célba ért. Amikor az elsõ
osztálytól búcsúzott a gárda, akkor kétféle vé-
leményt lehetett hallani. Egyfelõl gyerekjáték
lesz a visszajutás, másfelõl, mivel nincsen
pénz, a létesítmények sem felelnek meg a kor-

szerû elvárásoknak, ez nagyon nehéz lesz.
Nos, az utóbbiaknak lett igaza. Valóban na-
gyon nehéz volt. 

Mivel ebben az osztályban is komoly neve-
zési díjak, játékosok átigazolása után járó ösz-
szegek vannak, sokan másutt, sõt külföldön
próbáltak szerencsét. Közben a létesítmények
tekintetében is nagy változások történtek.
Korszerûsítették a centerpályát, világítást sze-
reltek, majd május 1-jén felavatták az új sport-
öltözõt is. 

A labdarúgók pedig évek óta ott voltak az
ígéret kapujában. Ám a második vonalban fut-
ballozni nem leányálom. Aki próbálta már ezt
az osztályt, tudja, hogy a sportszerû küzdeni
tudás mellé az elvégzett szakmai munkán túl
egy nagy adag szerencse is kell, s meg kell
küzdeni irreális pályákkal, idõjárási körülmé-
nyekkel, sok más tényezõvel is. Ám az idei
szezonra nem csak egy jó futballt játszó, ösz-
szeérett, intelligens gárda állt össze, de már a
szezonkezdéskor is látható volt, a Vasvár a
2004/2005-ös bajnokságban a legnagyobb
esélyes. A tabella élén tanyázó gárda tavasz-
szal is ugyanolyan lendületben maradt, mint
az õsszel, s a hétvégi Balogunyom elleni 2:2-
es eredménnyel, 18 pont elõnnyel nyerte meg
a bajnokságot, s jutott a Liss megyei I. osz-
tályba. A parázs hangulatú mérkõzésen 0:2-rõl
fordított a gárda. Ez mutatja, hogy van tartása
az együttesnek, s a hosszú menetelés végére is
képes volt � Pónácz kiállítását követõen is �

felállni, s egyenlíteni. 
Május 1-jén a sportöltözõ avatásán a Hala-

dás gárdája vendégszerepelt, s a régi NB III-as
együttes játékosai adtak itt randevút egymás-
nak. Mindez jelzi, hogy nem csak sikeres a
csapat, de népszerû is Vasváron. 

Hogy célba ért Vasvár csapata, az elsõsor-
ban a szakmai munkát
vezetõknek, Horváth
Levente és Catomio
János kitartó munká-
jának köszönhetõ, és a
háttérben tevékenyke-
dõknek, Hubay Gábor
VVSE-elnöknek és dr.
Fukszberger Balázs
szakosztályvezetõnek.
S ha már a labdarú-
gásról szóltunk, ki
kell emelni, hogy 6
éves kortól 6 korcso-
portban folyik után-
pótlás nevelés. Az if-
júsági csapatot Szijj
László, a serdülõket
Nagy Tamás, a kölyök
szakosztályt pedig
Sipos Sándor vezetõ-
edzõ irányítja. Mun-
kájuk, az utánpótlás

nevelése nélkülözhetetlen egy olyan együttes-
nél, mint a Vasvár. Ugyanis a labdarúgás jövõ-
je csak ekkor biztosított a Vasvár nagyságú te-
lepülésen, ha az utánpótlásból táplálkozhat. A
honi labdarúgásnak sok más egyéb mellett el-
sõsorban a játékos keringõ a rákfenéje. Kevés
játékos határozza meg évekig a bajnokságok
színvonalát. Ahol pedig nincsen pénz játékos-
vásárlásra, ott szinte elfelejthetõ a labdarúgás.
Épp ezért duplán is értékes a bajnoki cím, hisz
miközben kölcsönadta a VVSE Takács Zoltánt
és Varga Sándort Rábahídvégre, és visszajött
Tóth László, csupán a Haladásból érkezõ Kiss
Péterrel vágott neki a szezonnak a most baj-
nokságot nyert együttes.

Gratulálunk!
1. Vasvár 25 20 4 1 87�24 64
2. Ják 25 14 4 7 39�31 46
3. Balogunyom 25 13 6 6 48�32 45
4. Torony 25 14 2 9 58�34 44
5. Lukácsháza 25 13 2 10 56�38 41
6. Sz.péterfa 25 12 4 9 35�33 40
7. Gy.herm. 25 9 8 8 45�39 35
8. Bucsu 24 10 5 9 47�49 35
9. Acsád 25 11 1 13 35�48 34
10. F.csatár 25 10 3 12 49�51 33
11. Gy.falu 25 9 5 11 48�38 32
12. H.zsidány 25 7 8 10 32�51 29
13. Csepreg 25 9 0 16 57�82 27
14. R.hidvég 25 7 4 14 32�52 25
15. Vát 24 6 6 12 24�29 24
16. Herény 25 2 4 19 24�85 10

Hosszú menetelés

Szentgotthárdon két korcsoportban fiú és
lány kézilabda- viadalt rendeztek Oldal József
emlékére. Oldal József testnevelõ tanár a
szentgotthárdi kézilabda megteremtõje fiata-
lon vetett véget életének, és a napokban lett
volna 60 éves. Az Arany János Általános Is-
kola hagyományteremtõ szándékkal rendezte
meg az I. Oldal József emléktornát, ahova az
egész Dunántúlról hívtak meg korosztályos
csapatokat. A vasvári Kardos László Általá-
nos Iskola 2 csapattal 7�8. osztályos lányok-
kal és fiúkkal képviseltette magát. A majdnem
20 csapatos tornán körmérkõzéssel döntötték
el a két nap során a végsõ sorrendet. A lányok
kiemelkedõ teljesítménnyel rukkoltak elõ, és
az osztrák csapattal vívott nagy gólarányú
gyõzelmüknek köszönhetõen a sárvári rivális-
sal játszott döntetlen is elegendõ volt a gyõze-
lemhez. A fiúk a kezdeti nehézségeken és küz-
delmes mérkõzéseken túljutva szerezték meg
a III. helyezést.

Lányok:
I. helyezett: Kardos László Általános

Iskola � Vasvár
II. helyezett: Nádasdy Tamás Általános

Iskola � Sárvár
III. helyezett: Ferlach � Klagenfurt,

Ausztria
Legjobb játékos: Bõsze Boglárka- Vasvár,

Gólkirály: Varga Andrea- Vasvár
Fiúk:
I. helyezett: Kõkuti Sasok � Tata
II. helyezett: Ferlach � Klagenfurt, Ausztria
III. helyezett: Kardos László Általános

Iskola � Vasvár
A kétnapos rendezvényre való utazást az

SQS 2001 Kft. vezetõje Karakó László tá-
mogatta.

Horváth László

Oldal
emléktorna

Regionális
Innovációs Iroda

Tóth Balázs
tanácsadó irodája

Tevékenység bõvítése:

PÁLYÁZATOK
szakszerû közvetítése

Vasvár, Alkotmány u.8.

Telefon: 573-016, 573-017

Állnak: dr. Fukszberger Balázs szakosztályvezetõ, Horváth
Levente edzõ, Tóth Csaba, Stieber Ákos, Pál Tamás, Pónácz
József, Kovács Gergely, Catomio János játékos-edzõ, Mátyás

István, Gyöngyösi Gergõ, Giorgio Bellinazzi, Hubay Gábor elnök
Guggolnak: Tóth László, Kránicz Szabolcs, Hantó Zsolt, Kiss

Gábor, Lõdi László, Döbör Zsolt, Kiss Péter
A csapat tagjai még: Balogh Róbert, Molnár Balázs, Koroknai

Gábor technikai vezetõ
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Apróhirdetés
� Vasváron 3 szobás társas lakás garázzsal el-
adó, vagy kisebbre cserélhetõ. Érdeklõdni:
06-70/267-0374
� Vasvár központjában családi ház eladó. Ér-
deklõdni: 94/505-030-as telefonszámon az es-
ti órákban.
� Vasvár központjában családi ház eladó: Ér-
deklõdni telefonon: 94/343-540
� Vasváron 3 szobás lakás azonnali költözéssel
8,8 millió Ft-ért eladó. Érdeklõdni lehet tele-
fonon: 94/372-004 vagy 70/592-7140
� Jó állapotban lévõ szobabútor; szekrény,
könyvespolc, íróasztal és komód középbarna
színû eladó. Érdeklõdni: 94/370-369
� Festés-mázolás-tapétázás (lakások, üzemek,
irodák, lépcsõházak, csarnokok) takarítással,
kedvezményes áron. Telefon: 30/904-0007,
30/628-7707
� Vasváron csendes környezetben 60 m²-es
összkomfortos lakás eladó, garázzsal vagy
anélkül. Érdeklõdni lehet telefonon: 06-
30/378-1436
� Daewoo Matiz II 800, 3 éves, fehér, garázs-
ban tartott, 1. tulajdonostól eladó (kp.zár,
magnó, immobiliser). Ugyanitt Malaguti F12
Phantom 50 cm3-es olasz robogó eladó. Ér-
deklõdni: 70/3155-919.

www.vasvar.hu

Május 22-én, Szentháromság vasárnapján a délelõtti szentmisére szülõk, nagyszülõk, kereszt-
szülõk, barátok kísérték el azt a 48 vasvári gyermeket, akik az elsõáldozás szentségében része-
sültek. Az ünnepi szentmisét Bárdics Lajos kanonok úr celebrálta.

Elsõáldozók

Fotó: Zágorhidi

Festés, mázolás, tapétázás 
(lakások, üzemek, irodák, lépcsõházak, csarnokok)

Takarítással,
kedvezményes áron.

Telefon: 30/904-0007, 30/628-7707


